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ACTA PLE NÚM. 16/03 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 27 DE 
NOVEMBRE DE  2003 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 27 DE NOVEMBRE DE 2003 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-set de novembre de dos mil tres, es reuneixen a la sala de sessions 
d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes 
legalment establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a 
continuació es relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la 
Presidència del Primer Tinent d’Alcalde i Alcalde Accidental, senyor Antonio 
Martínez Flor, per absència de l’Alcaldia, que durant el transcurs de la sessió 
s’hi incorpora, assumint a partir d’aquell moment la seva Presidència, i 
assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sra. Maria Pilar Albiol Gilabert   
Sr. Nèstor Artís i Villena 
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Sr.   Manuel Jesús Casado Ruiz 
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra.  Elisa Corral Lozano 
Sra.  María José Díaz Algarín 
Sra. María  Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sra.  Rocio García Pérez 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Francesc Molina Núñez 
Sra.  María José Mont Rieiro 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENT: 
 
Excusa:  
 
Sra.  Enriqueta Pardo Lanuza 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 15/03, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 30 d’octubre d'enguany. 
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 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
  PROPOSTES D’ESMENES 
 
 Intervé en primer lloc el senyor Ramon Salabert Parramon, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i 
Hisenda, per manifestar que en el segon paràgraf de la pàgina 46, on diu “En 
el cas d’aquesta bonificació, la pugem perquè no es pugui dir que no som 
receptius o sensibles a aquestes circumstàncies ...”. 
 
 Crec que aquesta paraula “pugem” s’ha de canviar per “l’apliquem”. 
No és la pugem sinó que l’apliquem. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 ESMENES APROVADES 
 
 Al segon paràgraf de la pàgina 46, on diu “En el cas d’aquesta 
bonificació, la pugem perquè no es pugui dir que no som receptius o sensibles 
a aquestes circumstàncies ...”. 
 
 Ha de dir:  
 
 “En el cas d’aquesta bonificació, l’apliquem  perquè no es pugui dir 
que no som receptius o sensibles a aquestes circumstàncies ...”. 
 
 
 
 
 2.-.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent: 
 
 
 
 2.1.- Decret núm. 5864/03 de data 30 d’octubre. 
 
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret 3683/2003, de data 18 de 
juny, modificat posteriorment per Decret 3881/03, de 16 de juliol, va efectuar 
a favor dels membres de la Comissió de Govern, una delegació general 
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d’atribucions de gestió i resolució dels assumptes de les seves respectives 
Àrees d’actuació, d’acord amb la definició funcional de cada Àrea, i entre elles 
la corresponent al Regidor de l’Àrea de Presidència, Interior i Comerç, senyor 
Antonio Balmón Arévalo.  
 
 Atès que és necessari traspassar temporalment, per problemes de 
salut, les delegacions assignades al Regidor de l’Àrea de Presidència, Interior i 
Comerç, a favor del Regidor de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, 
senyor Antonio Martínez Flor. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment tinc conferides 
 

HE RESOLT 
 

 Primer.- Efectuar a favor del Regidor de l’Àrea de Via Pública, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, amb efectes del dia 31 
d’octubre d’enguany i amb caràcter temporal fins la reincorporació del seu 
titular, una delegació general d’atribucions de gestió i resolució dels 
assumptes relatius a l’Àrea de Presidència, Interior i Comerç, tant pel que fa a 
les assenyalades en el punt segon del Decret 3683/2003, de 18 de juny, 
dirigides a tots els Regidors i Regidores Delegats d’Àrea, com les específiques 
de l’Àrea de Presidència, Interior i Comerç, assenyalades en l’esmentat Decret. 
 
 Segon.- Donar publicitat a aquestes delegacions a través del Tauler 
d’Anuncis de l’Ajuntament i del Butlletí Oficial de la Província, en compliment 
del que disposa l’article 166 del ROM i demés legislació concordant. 
 
 Tercer.- Notificar aquesta resolució als Regidors afectats, entenent-
se acceptada la competència delegada de forma tàcita, si dintre del termini de 
les 24 hores següents no es manifesta res en contra, o es fa ús de la delegació. 
 
 Quart.- Donar compte al Ple d'aquesta resolució en la primera 
sessió que tingui lloc, i publicar el seu text en el Butlletí Oficial de la Província 
i en el Butlletí d'Informació Municipal, en compliment del que disposa l'article 
23.7 del ROM, en concordança amb l’article 44.2 del text legal abans 
esmentat.” 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa de Presidència, Interior i 
Comerç, per manifestar que els motius de l’acord estan prou explicats en el 
decret. 
  
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
        
 
 



5 

 2.2.- Decret núm. 5905/03 de data 30 d’octubre. 
 

“Vist l’informe emes pel Departament de Recursos Humans, referent 
a la necessitat de cobrir la incapacitat temporal i posteriors vacances de 
l’empleada d’aquest Ajuntament, Sra. Rosa Mª Román Vázquez, que ocupa 
una plaça d’Assistenta Social, als efectes de garantir el normal funcionament 
de Serveis Socials, 

 
Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 

suplència per poder garantir el funcionament dels Serveis Socials, i les 
dificultats per poder disposar de candidats interessats en assolir aquestes 
funcions, es fa necessari recórrer a la bossa de treball d’Assistents/es Socials, 

 
 Atès que la Cap Tècnic de Serveis Socials proposa la contractació de 

la Sra. Mª. Azucena Nieto Muñoz que va ser seleccionada a través d’un procés 
de selecció intern segons les dades que consten a la bossa de treball i ha 
prestat serveis en aquest Ajuntament, cobrint la baixa maternal de 
l’esmentada empleada, a plena satisfacció d’aquesta Organització, i reuneix el 
perfil i condicions laborals per poder atendre amb diligència aquesta activitat, 
com Assistent/a Social,  
  
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 21 315P5 13100 de Personal laboral eventual/Adults, 

 
Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 

al Servei de les Entitats Locals així com l’article 15.1 c) de l’Estatut dels 
Treballadors i l’article 4rt. del Reial Decret 2720/1998, 

 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3683/03 de data 18 de juny, 

 
HE  RESOLT   

 
Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 

la suplència d’Assistent/a Social al Departament de Serveis Socials. 
 
Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat de la 

senyora M. Azucena Nieto Muñoz, en qualitat d’Assistenta Social, perquè 
substitueixi a la titular del lloc de treball senyora Rosa Mª Román Vázquez, 
des del dia 20/10/2003 i fins l’incorporació de l’empleada substituïda o s’hagi 
de resoldre per qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 del Reglament 
del Personal al Servei de les Entitats Locals. 
 

Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball 
d’Assistent/a Social de Serveis Socials, establint-li les retribucions i la resta de 
condicions de treball establertes en el pacte de condicions de treball del 
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personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i dels seus Organismes 
Autònoms. 
 

Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província. 
 

Cinquè.- Comunicar la present resolució a la interessada, al seu 
Cap, al de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa.” 
 
 
 Pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Presidència, Interior i Comerç, per 
manifestar que aquest decret i el següent fan referència a baixes que s’han 
produït en els serveis i, per tant,  s’han de cobrir. 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
  
 2.3.- Decret núm. 6369/03 de data 17 de novembre. 
 

 “Vist l’informe emes pel Departament de Recursos Humans, referent 
a la necessitat de cobrir la incapacitat temporal de l’empleat d’aquest 
Ajuntament, Sr. José Tejado Martín, que ocupa un lloc de treball de Conserge, 
als efectes de garantir el normal funcionament de l’Estadi Municipal de Rugby, 

 
 Atès que la persona proposada pel servei, amb caràcter urgent, és el 

senyor Antonio Ginabreda Urios, que ha prestat serveis en aquest Ajuntament, 
a plena satisfacció d’aquesta Organització, i reuneix el perfil i condicions 
laborals per poder atendre amb diligència aquesta activitat temporal,  

 
           Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament,  partida 
pressupostària 21 452C0 13100 de Personal laboral eventual / Instal·lacions 
Esportives. 

 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 

al Servei de les Entitats Locals així com l’article 15.1 c) de l’Estatut dels 
Treballadors, l’article 4rt. del Reial Decret 2720/1998. 
 
  Per tot això, en exercici de les competències que m'han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l'Alcaldia d'aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3683/03 de 18 se juny de 2003, 
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HE RESOLT 
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
el servei de subaltern a l’Estadi Municipal de Rugby. 

 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat del senyor 

Antonio Ginabreda Urios, en qualitat de Subaltern, perquè substitueixi al 
senyor José Tejado Martín, des del dia 08/11/2003 i fins la incorporació de 
l’empleat substituït o s’hagi de resoldre per qualsevol dels supòsits recollits en 
l’article 24 del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals. 
 

 Tercer.- Adscriure a l’esmentat empleat al lloc de treball de 
Subaltern de l’Estadi Municipal de Rugby, establint-li les retribucions i la 
resta de condicions de treball establertes en el pacte de condicions de treball 
del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i dels seus Organismes 
Autònoms. 
 

 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal i publicar la designació en el Diari Oficial de la Generalitat i el 
Butlletí Oficial de la Generalitat. 
 

 Cinquè.- Comunicar la present resolució a l’interessat, al seu Cap, 
al de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa.” 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PRESIDÈNCIA, INTERIOR 
I  COMERÇ 
 
 
 3.- Sol·licitar al Departament d’Ensenyament de la Generalitat 
de Catalunya, autorització per procedir a la desafectació de diferents 
espais dintre del CEIP Sant Miquel, corresponent a zones de pati així com 
a zones corresponent al subsòl del pati. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta de l’Institut Municipal d’Educació (IME), per a 
procedir a la desafectació de dues porcions de terrenys  que formen part del    
CEIP  Sant Miquel  d’aquesta ciutat,  amb les següents descripcions, als 
efectes de la construcció d’un aparcament. 
 
 Finca número 1:  situada amb front a la carretera d’Esplugues, de 
superfície 520,29 m2, i per la qual es demana la desafectació del subsòl. Es 
tracta de una finca de forma trapezoïdal amb els llindars següents: al nord 
amb l’edifici i pati de l’escola pública Sant Miquel, al sud amb la finca número 
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2, a l’est amb la carretera d’Esplugues, i a l’oest amb la resta del pati del 
col·legi.  
 
 Finca número 2:  Situada a la cantonada de la carretera 
d’Esplugues amb el carrer Feliu i Codina, de superfície 453,72 m2, i per la 
qual es demana la desafectació del sòl i del subsòl. Es tracta d’una finca de 
forma trapezoidal amb els llindars següents: al nord amb la finca número 1, al 
sud amb el carrer Feliu i Codina, a l’est amb la carretera d’Esplugues i a l’oest 
amb el jardí de la rectoria. 
 
 Vista la documentació i plànol annex,  obrant a l’expedient relativa 
a les superfícies a desafectar. 
 
 Atès que de conformitat al que disposa el Decret 212/1994 de 26 de 
juliol, els Ajuntaments han de sol·licitar autorització del Departament 
d’Ensenyament, per a procedir a la desafectació dels edificis de titularitat 
municipal. 
 
 El Ponent de la Comissió Informativa de Presidència Interior i 
Comerç  proposa al ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.-  Sol·licitar al Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya, autorització per a procedir a la desafectació de les 
finques,  que a continuació es descriuen, i que actualment formar part del pati 
del  CEIP Sant Miquel,  segons al plànol que s’adjunta com annex I a aquest 
acord. 
 
 Finca número 1:  situada amb front a la carretera d’Esplugues, de 
superfície 520,29 m2, i per la qual es demana la desafectació del subsòl. Es 
tracta d’una finca de forma trapezoïdal amb els llindars següents: al nord amb 
l’edifici i pati de l’escola pública Sant Miquel, al sud amb la finca número 2, a 
l’est amb la carretera d’Esplugues, i a l’oest amb la resta del pati del col·legi.  
 
 Finca número 2:  Situada a la cantonada de la carretera 
d’Esplugues amb el carrer Feliu i Codina, de superfície 453,72 m2, i per la 
qual es demana la desafectació del sòl i del subsòl. Es tracta d’una finca de 
forma trapezoidal amb els llindars següents: al nord amb la finca número 1, al 
sud amb el carrer Feliu i Codina, a l’est amb la carretera d’Esplugues i a l’oest 
amb el jardí de la rectoria. 
 
 Segon.- Comunicar el present acord al Departament 
d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya; a l’Institut Municipal 
d’Educació (IME); al Departament d’Edificis Municipals  al Departament 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraectuctures, i la Intervenció Municipal.”  
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Presidència, Interior i Comerç, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que, com ja va explicar en la Comissió 
Informativa, és un acord relacionat amb un procés una mica més complicat 
que és la permuta dels terrenys de la plaça del Sol per la realització d’un 
pàrquing que -com sabeu- està previst fer en aquell lloc, en una actuació 
dintre del que és el recinte a on és ara l’escola pública Sant Miquel i la 
Parròquia. 
 
 Aleshores, per iniciar tot aquest procediment, es porta l’acord al Ple 
de sol·licitar al Departament d’Ensenyament, procedir a la desafectació de 
diferents espais dintre de l’escola Sant Miquel, que corresponen 453,72 m2. de 
sòl  i 974 m2. de subsòl. 
 
 Aqueixa desafectació està per poder utilitzar-lo per a la construcció 
d’un pàrquing i després per poder fer la permuta  amb EMDUCSA, amb els 
terrenys que tenen en propietat en la plaça del Sol. 
 
 Ja vam explicar la redistribució i vam ensenyar en la Comissió 
Informativa com quedarien els espais, i que posteriorment es faria un conveni 
entre EMDUCSA, la Generalitat i l’Arquebisbat per poder tirar cap endavant la 
remodelació d’aquella zona i que al mateix temps el col·legi guanyés espai, que 
hi hagués una nova església i que es pogués finançar mitjançant el pàrquing 
tota aquesta operació. Per això s’inicia tot aquest procediment, ja que sense 
aquesta desafectació, evidentment, no podríem començar aquesta operació. 
 
 A continuació intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC-AM, per preguntar quan està previst fe això, 
responent el Sr. Balmón que el projecte trigarà temps perquè s’han de posar 
d’acord totes les parts. 
 
 Ara nosaltres iniciem el procés només de desafectació dels terrenys, 
i després el projecte trigarà molt més. 
 
  
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, 
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Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 4.- Aprovació definitiva de la modificació de l’Ordenança núm. 
24 reguladora de la Taxa per la prestació de serveis a les Escoles 
Municipals d’Ensenyaments Especials. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’acord adoptat pel Ple Municipal en sessió del dia 25 de 
setembre, d’aprovació provisional de modificació de l’Ordenança núm. 24 
reguladora de la Taxa per la prestació de serveis a les Escoles Municipals 
d’Ensenyaments Especials, 
 
 Atès el que disposa l’article 162.2 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, 
municipal i de règim local de Catalunya, en concordança amb el 49 de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, referent al 
procediment a seguir en l’aprovació de les Ordenances, així com els articles 15 
i 17 de la Llei 39/1988, reguladora de les Hisendes Locals, relatius a la 
imposició, supressió i ordenació de tributs per les Corporacions Locals. 
 
 Atès que l’esmentat acord ha estat exposat al públic, durant 30 
dies, segons anunci d’exposició publicat al Butlletí Oficial de la Província núm. 
232 de data 27 de setembre  de 2003, als efectes de presentar reclamacions, 
de conformitat amb el que disposen els apartats 1 i 2 de l’article 17 de la Llei 
39/88, de 20 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 Atès que el termini d’exposició ha finalitzat el dia 4 del present mes 
de novembre. 
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 Atès que dins d’aquest període, el dia 20 d’octubre, s’ha presentat 
una reclamació per part del Grup Municipal del Partit Popular, representat per 
la Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández,  
 
 Atès que les al·legacions es concreten en els motius que a 
continuació s’indiquen: 
 
 Primera.- Que s’incrementi la renda per càpita compresa en 277,55 
euros, amb  efectes retroactius i aplicant l’augment percentual aplicat a les 
Taxes i preus públics. 
 
 Segona.- Que  es redueixin les quotes mensuals de les tarifes 
primera, segona i tercera pel que fa a les famílies amb una renda per càpita 
mensual inferior a 277,55 euros (més l’increment referit en l’al·legació 
primera), amb persones en situació de dependència crònica o per les 
nombroses. 
 
 Tercera.- Que la documentació demostrativa de la condició de 
beneficiari pugui ser substituïda per una autorització de l’interessat a favor de 
l’administració municipal per contrastar les seves declaracions amb l’Agència 
Tributària, en compliment del Convenio de colaboración entre la Agencia 
Estatal de Administración Tributaria y la Federación Española de Municipios y 
Provincias en materia de suministro de información de carácter tributario a 
las entidades locales. 
 
 Quarta.- Que les reduccions es concedeixin prèviament o 
simultàniament a la seva sol·licitud del serveis. 
 
 Cinquena.- Que la reducció de la quota a pagar serà del 50% pel 
que fa als membres de les famílies amb una renda per càpita mensual inferior 
a 277,55 euros (més l’aplicació de l’al·legació primera) i del 90% quan tinguin 
persones en situació de dependència crònica o que siguin famílies nombroses 
en els termes establerts per la legislació. 
 
 Atès que els motius adduïts per la reclamant han de ser 
desestimats en base als arguments que s’especifiquen a continuació, per a 
cadascuna de les al·legacions: 
 
Primera, segona i cinquena 
 
 L’annex de tarifes de la indicada Ordenança, en  l’epígraf de l’Escola 
de Música, el punt 1) regula  la reducció de quota per renda per càpita, 
precisant en l’apartat núm. 2 la quantia màxima d’aquesta, i en el núm. 6 del 
mateix punt 1)  el tant per cent de reducció, segons l’obtenció de  l’esmentada 
renda per càpita mensual. 
 
 S’ha d’assenyalar al respecte que l’establiment i fixació dels 
paràmetres esmentats és una potestat de l’Ajuntament, i aquests s’han 
determinat   conforme al que disposa l’article 24 de la citada Llei 39/1988,  i, 
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en concret, el seu apartat 4, relatiu a la contemplació de criteris genèrics 
sobre la capacitat econòmica dels subjectes que hauran de satisfer la Taxa de 
que es tracti. Considerant, en conseqüència,  que els imports i tants per cents  
fixats són els adequats i respecten, en tot moment, els principis 
constitucionals de l’ordre tributari. 
 
Tercera 
 
 L’Ajuntament ha subscrit un conveni de col·laboració entre  
l’Agència  Estatal Tributària i la Federació Espanyola de Municipis i 
Províncies, en matèria de subministrament d’informació de caràcter tributari, 
el qual serà d’aplicació en els supòsits de reducció de les quotes de la Taxa, 
per tractar-se d’una millora per als interessats i per a la gestió dels expedients 
administratius.  
 
Quarta 
 
 Les  reduccions de les quotes establertes en  l’Ordenança solament 
es poden concedir una vegada els interessats aportin la documentació 
requerida i, pel Departament corresponent, s’hagi comprovat que reuneixen 
tots els requisits exigits. 
 
 Atès que, al mateix temps, s’ha vist d’ofici que s’ha produït un error 
material, en l’annex de tarifes de l’Ordenança de l’Escola Municipal de Música 
en l’apartat 1) de Reducció de quota per renda per càpita en el sentit que s’ha 
omès, que la tarifa tercera també pot ser objecte de reducció, per la qual cosa 
procedeix la seva modificació, segons l’article 156 de la Llei 230/1963, de 28 
de desembre, General Tributària, que disposa que l’ Administració rectificarà 
en qualsevol moment d’ofici els errors materials o de fet i els aritmètics. 
 
 Per tot això, com a President de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, proposo al Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Desestimar, pels motius abans exposats, la reclamació 
presentada per la senyora María Isabel Espinosa Fernández, en representació 
del Grup Municipal del Partit Popular, contra la modificació de l’Ordenança 
Fiscal número 24, reguladora de la Taxa per la prestació de serveis a les 
Escoles Municipals d’Ensenyaments  Especials.  
 
 Segon.- Rectificar d’ofici l’error material sofert en l’annex de tarifes 
de l’Ordenança de l’Escola Municipal de Música en l’apartat 1) de Reducció de 
quota per renda per càpita, el qual quedarà redactat com s’indica a 
continuació, 
 

1) Reducció de quota per renda per càpita. 
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1. Les quotes mensuals assenyalades a les tarifes primera, segona i 
tercera podran ser objecte de reducció. 

 
 Tercer.- Aprovar definitivament la modificació de l’Ordenança núm. 
24 reguladora de la Taxa  per la prestació de serveis a les Escoles Municipals 
d’Ensenyaments Especials, la qual es va aprovar provisionalment en la sessió 
plenària del dia 25 de setembre. 
 
 Quart.- Disposar el següent: 
 

1) Que es publiqui el text íntegre de les indicades modificacions en 
el Butlletí Oficial de la Província.  

 
2) Que les modificacions entrin en vigor el dia següent al de la seva 

publicació en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
3) Que es notifiqui el present acord a la senyora María Isabel 

Espinosa Fernández,  en representació del Grup Municipal del 
Partit Popular.” 

 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que en relació amb aquesta 
Ordenança, quan es va presentar es va produir el procés d’exposició publica i 
van haver-hi unes al·legacions per part del Partit Popular. 
 
 Analitzades les al·legacions que es formulen, han estat 
desestimades, i, per tant, un cop desestimades aquestes al·legacions, retornem 
al plenari l’Ordenança original per sotmetre-la a la seva aprovació definitiva. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que ja que les 
al·legacions estan desestimades no es pot fer-hi res, hi ha poca voluntat de 
diàleg entre vostès i els grups, perquè són unes al·legacions tan simples i tan 
de justícia que a mi, altres vegades, m’ha donat ràbia, però ara em dóna 
veritable llàstima que no s’hagin tingut en compte, i encara més llàstima la 
resposta, però no vull  entrar en detalls ni en debat perquè ja està tot dit i ja 
s’ha dit massa en l’altre Ple. 
 
 El que hagi demanat que pugi la renda de les persones, o les 
persones que puguin optar a la subvenció sobre 277 euros, el mateix que han 
pujat les ordenances durant aquests últims anys, que no s’ha tocat això, crec 
que és tal nimietat i tan poques les famílies que poden optar a aquesta 
subvenció que, de veritat, crec que és poca voluntat. 
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 Pel que fa als altres temes el mateix, penso que als únics que se’ls 
perjudica són unes famílies en concret i molt poques, i hagués quedat “la mar 
de bien” que vostè les hagués acceptat, però bé, en això hi estem, seguirem 
presentant i vostè denegant. 
 
 Novament pren la paraula el Sr. Salabert, per manifestar que ja que 
la senyora Espinosa fa aquestes observacions, només dir-li que una cosa és el 
procés de presentació d’ordenances, després l’exposició pública d’aquestes 
ordenances,  i una altra cosa és l’exposició pública d’aquestes ordenances per 
si hi hagués alguna persona que no forma part ni d’aquest Ple ni de cap grup 
polític que pugui considerar que hi ha alguna situació que sigui objecte 
d’al·legació. 
 
 He dit moltes vegades a la senyora Espinosa que li suggereixo que 
no és el tema d’analitzar allò que vostè proposa en el termini d’al·legacions, és 
el tema de presentar aquestes propostes perquè vostè té una prerrogativa 
diferent al comú dels ciutadans, vostè és la responsable d’un partit polític que 
forma part d’aquest Ple. 
 
 En el procés previ d’elaboració d’ordenances -que no és un procés 
extern- vostè pot participar-hi, i si això vostè ho planteja en termes de 
representació política quan es fa aquest tipus d’elaboració, és molt més fàcil 
aqueix anàlisi que no quan vostè ho planteja acollint-se a la prerrogativa que 
té qualsevol ciutadà de Cornellà per si se sent lesionat en els seus interessos. 
 
 Sempre he recomanat a la Sra. Espinosa que no crec que sigui 
oportú utilitzar el termini que tenen els ciutadans per si se senten lesionats en 
els seus interessos, amb les prerrogatives d’un representant polític membre 
d’aquest Ple i que participa en el procés d’elaboració de les ordenances.  
 
 És evident que és vostè l’única que ha presentat al·legacions, cap 
ciutadà/na de Cornellà les ha presentat i si això ho fa en el termini de tràmit 
té una fórmula d’adequar-lo, d’analitzar-lo i d’avaluar-lo, però si quan estan 
fetes vostè ho presenta, doncs és un tràmit que simplement allarga l’aprovació 
definitiva i no hi ha cap més opció que desestimar-lo, perquè, a més, no té raó, 
-però això ho podem discutir en un altre fòrum-  
 
 Ara vostè em pot dir que això està mal fet perquè no ho hem 
considerat, doncs no, provablement es podia haver considerat quan estàvem 
en el procés d’elaboració d’ordenances i vostè allí no ho va presentar i era en 
aquell moment que vostè ho havia de presentar. 
 
 Els ciutadans que no estan en aquest Ple ni formen part de cap 
partit polític, sí que tenen l’oportunitat de fer qualsevol al·legació quan surten 
les  ordenances en exposició pública. 
 
 Pren novament la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que per molt que el 
Sr. Salabert li repeteixi una altre vagada i cada any la mateixa història li torno 
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a dir el mateix que li dic sempre, que és que si vostè ens presenta aquesta 
Ordenança dos o tres dies abans, jo no puc fer al·legacions a l’inicial ni 
debatre amb vostè res perquè no hi ha hagut temps. 
 
 Vostè se’n recorda del que li vaig dir en aquell Ple quan vam discutir 
la modificació d’aquesta ordenança que la va presentar en solitari?. Se’n 
recorda de que jo li vaig dir que com és que ens donava la documentació tres 
dies abans del Ple? ja que cap grup polític -a no ser que siguin grups polítics 
que tenen vint secretaris, que jo no tinc, ja que som un grup polític modest- 
tenim la capacitat de preparar-li unes al·legacions si vostè ens dóna la 
documentació tres dies abans o quatre o una setmana. 
 
 Si vostè té aquesta voluntat de diàleg, ens ha de dir un mes abans 
que vol modificar això i jo li plantejaré les meus suggeriments i no ho faré en 
el termini que em dóna la Llei. Vostè m’obliga a això, i jo li dic sempre això i 
vostè no m’entén o sempre “me larga” el mateix, i no és pas així, i més en 
aquesta, perquè en les altres ens ha donat una mica més de temps, però en 
aquest ens ha donat tres o quatre dies, ja que va dir vostè que li hi havia 
donat la documentació al nostre representant i no va ser així.    
 

 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 5.- Aprovació del projecte modificat, amb pressupost zero, del 
projecte executiu d’obres anomenat “Dipòsit de Laminació del Camp de                       
l’Empedrat”. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el projecte executiu d’obres anomenat “Dipòsit de laminació 
del Camp de l’Empedrat”, redactat per l’enginyer de Camins, canals i ports 
senyor Zsigmond Kovács Dani, per encàrrec de l’entitat de Medi Ambient de 
l'Àrea Metropolitana de Barcelona, amb un pressupost de cinc milions cinc-
cents dotze mil vint-i-tres euros (5.512.023,- euros), Impost sobre el valor 
afegit inclòs, que fou adjudicat a l’empresa Acsa, Agbar construcción, 
Sociedad Anónima, en data 30 de gener de 2003. 
 
 Vist el projecte modificat del projecte executiu d’obres anomenat 
“Dipòsit de laminació del Camp de l’Empedrat”, amb un pressupost d’execució 
per contracte, una vegada aplicada la baixa (16,38%), de quatre milions tres-
centes trenta-un mil tres-cents setanta-sis euros amb trenta-sis cèntims 
(4.331.376,36 euros), Impost sobre el valor afegit inclòs.  Aquest pressupost 
representa una variació amb respecte al projecte adjudicat de menys 
cinquanta-cinc euros amb noranta-un cèntims (–55,91 euros), per tant no 
representa cap increment respecte al projecte adjudicat. 
 
 Vist l’informe emès en data 20 de novembre de 2003, per la Cap del 
Departament Tècnic d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, segons el qual 
l'objecte del projecte Modificat es resoldre una sèrie de problemes detectats a 
les medicions del projecte,  i que no es poden resoldre amb la liquidació del 
mateix. Això implica realitzar una sèrie de modificacions al projecte original 
sense modificar la funcionalitat del dipòsit ni el pressupost.     
 
 Les modificacions consisteixen en reducció de la  superfície (passant 
dels 5430m2 als 4.962 m2) del dipòsit, mantenint el volum d'emmagatzematge 
de 17.000 m3, augmentant la cota d'omplenat en 30 cm, i que no implica cap 
mancança en el funcionament del dipòsit, però suposa una reducció del 
número de pilars i la reducció dels canals de neteja, amb la conseqüent 
reducció de la distància de la passarel·la. 
 
 Canvi dels sistema d'execució de les pantalles, realitzant una 
preexcavació de 3,5 m per tal de poder executar les pantalles des d'aquesta 
cota sense necessitat d'ancoratges, això implica un recrescut posterior de les 
pantalles mitjançant murs encofrats formigonats in situ. 
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 Canvi del sistema de neteja del dipòsit, que es realitzarà mitjançant 
bolcadors en lloc de clapetes accionades hidràulicament, això implica un 
estalvi de manteniment i de la potència a contractar. 
 
 Els preus utilitzats en el projecte modificat són, sempre que ha 
sigut possible els mateixos del projecte original, i la resta s'han aprovat com a 
preus contradictoris entre el contractista i la direcció facultativa i estan 
relacionats en l'acta de preus contradictoris del projecte. No es modifica el Plec 
de condicions tècniques, ni  l'Estudi de seguretat i salut de l'obra  ni el termini 
d'execució de l'obra.  
 
 Atès que l’adopció del present acord és competència del Ple de 
l’Ajuntament, segons estableix l’article 22.2.ñ) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de las bases de Règim Local, el President de la Comissió 
Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a 
proposta del Regidor Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 

 
ACORDS   

 
 Primer.- Aprovar el projecte modificat del projecte d’obres anomenat 
“Dipòsit de laminació del Camp de l’Empedrat”, redactat per l’enginyer de 
Camins, canals i ports senyor Zsigmond Kovács Dani, per encàrrec de l’entitat 
de Medi Ambient de l'Àrea Metropolitana de Barcelona, amb un pressupost 
d’execució per contracte, una vegada aplicada la baixa (16,38%), de quatre 
milions tres-centes trenta-un mil tres-cents setanta-sis euros amb trenta-sis 
cèntims (4.331.376,36 euros), Impost sobre el valor afegit inclòs.  Aquest 
pressupost representa una variació amb respecte al projecte adjudicat de 
menys cinquanta-cinc euros amb noranta-un cèntims (–55,91 euros), per tant 
no representa cap increment respecte al projecte adjudicat. 
 
 Segon.- Donar audiència al contractista de l’obra principal, Acsa, 
Agbar construcción, Sociedad Anónima, pel termini de deu dies de conformitat 
al que estableix l'article 43.c) del Reglament d'obres, activitats i serveis dels 
ens locals. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord al director de l’obra, Sr. 
Francisco Cañedo Cabañas-enginyer de camins, canals i ports, al Sr. Àngel 
Gonzalo López, a la empresa adjudicatària: Acsa, Agbar Construcción, 
Sociedad Anónima, així com a l'Entitat Metropolitana de Serveis Hidràulics i 
Tractament de Residus.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que hi ha un conjunt de partides que s’han desviat del 
pressupost inicial, i per part nostra s’ha exigit a l’empresa que proposés un 
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conjunt de millores que permetés que la diferència d’unes partides fossin 
compensades per altres. 
 
 En aquest cast el projecte modificat amb pressupost zero justament 
el que fa és establir unes millores en el projecte que permeten estalviar el cost 
de les partides que s’han desviat produint al final un dipòsit que té la mateixa 
capacitat que l’altre i amb el mateix cost que estava originalment previst.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 6.- Aprovació del Text Refós de la Modificació Puntual del Pla 
General Metropolità a la carretera d’Esplugues, entre el carrer Lluís 
Muntades i el límit del terme municipal. 
 
 DICTAMEN 

 
 
“Vist l’expedient incoat per a la modificació puntual del Pla General 

de 14 de juliol de 1976 a la carretera d’Esplugues entre el carrer Lluís 
Muntades i el límit del terme municipal, de Cornellà de Llobregat, redactat per 
l’Arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat. 
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 Vist que data 30 d’abril de 2003 el Ple de l’Ajuntament aprovà 
provisionalment la Modificació puntual del Pla General de 14 de juliol de 1976 
a la carretera d’Esplugues entre el carrer Lluís Muntades i el límit del terme 
municipal, de Cornellà de Llobregat, redactat per l’Arquitecte José Antonio 
Marín Sánchez de l’Empresa Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà de 
Llobregat i  s’ordena la remissió de l'esmentat expedient, en el termini màxim 
d'un mes des de la data d'aprovació del present acord, a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva aprovació definitiva 
 

 Vista la resolució del conseller de Política Territorial i Obres 
Públiques de data 15 de setembre de 2003, a proposta de la Direcció General 
d’Urbanisme i de la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona de data 22 
de juliol, de suspendre l’aprovació definitiva, fins que mitjançant un text refós  
s'incorporin tota una sèrie de prescripcions. 
 
 Vist que en data 17 de setembre de 2003, es va sol·licitar informe al 
Departament de Treball, Indústria, Comerç i Turisme, el qual va ser emès en 
data 28 d’octubre de 2003. 
 
 Vist l’informe de la Cap de Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures de data 15 d’octubre de 2003, obrant a l’expedient 
i posant de manifest que el Text Refós, compleix amb les prescripcions del 
conseller de Política Territorial i Obres Públiques, concretament: 

 
- S'ha ampliat la superfície destinada a zones verdes i equipaments 

del polígon d'actuació número 1 ( 12.216 m2 de zona verda i 5.273 
m2 d'equipaments), per tal de complir amb l'article 75 de la Llei 
d'Urbanisme. La citada ampliació n'ha afectat a la superfície de sòl 
zonificat privat. 
 

- Per cada polígon, s'ha detallat, els nous usos ampliats, la nova 
edificabilitat autoritzada, les càrregues urbanístiques imposades, 
les plusvalies resultants i les cessions del 10% d'aquestes a favor de 
l'administració actuant. S'ha ampliat la documentació gràfica amb 
la identificació de la urbanització imputable a cada Polígon 
d'actuació. 
 

- S'ha afegit un apartat a la memòria (apartat núm. 9), amb l'estudi 
econòmic i financer. 
 

- S'ha corregit el plànol G-03, per reflectir l'amplada constant dels 
vials perimetrals a la fàbrica Bagaria, tal i com s'establia al plànol 
G-02. 
 

- S'ha canviat la terminologia dels àmbits d'actuació: Polígons 
d'actuació d'acord amb la terminologia utilitzada per la Llei 
d'Urbanisme. 
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 Vist l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures de data 22 de febrer de 2003, 
obrant a l’expedient. 
 
 Atès el que disposa l’article 90, de la Llei 2/2002, de 14 de març, 
d’Urbanisme a Catalunya. 
 

Atesos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 52.2.c) i 114 del Decret  Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de 
Catalunya, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la Corporació 
Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de 
l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 

Primer.- Aprovar el Text Refós de la modificació puntual del Pla 
General Metropolità de 14 de juliol de 1976 a la carretera d’Esplugues entre el 
carrer Lluís Muntades i el límit del terme municipal, de Cornellà de Llobregat, 
redactat per l’Arquitecte José Antonio Marín Sánchez de l’Empresa Municipal. 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima.  
         
 Segon.- Ordenar la remissió de la documentació aprovada a la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona per a la seva aprovació 
definitiva.”  
  
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que aquest és un Pla important que tenia com objectiu 
ordenar la façana de la carretera d’Esplugues, i també harmonitzar els usos 
econòmics de la carretera d’Esplugues amb la nova realitat del tramvia i, en 
concret, establia un conjunt de polígons d’actuació que eren en essència Elsa, 
Siemens, Can Bagaria, la zona de Sabina Mitjavila, el terreny que hi ha en la 
carretera d’Esplugues amb Sant Ildefons i la zona de l’avinguda de la Línia 
Elèctrica. 
 
 L’objectiu era ordenar els usos permetent la continuïtat de les 
activitats i, per altra banda, desenvolupar el sector de l’avinguda de  la Línia 
Elèctrica que és un carrer que “xoca” contra un edifici perquè no té sortida. I 
en aquest sentit es va elaborar un Pla que es va aprovar per aquest Ple i que 
es va remetre a la Direcció General d’Urbanisme, per part de la qual, s’ha 
demanat un conjunt de puntualitzacions i, en concret, la quantificació exacta 
de les zones verdes i dels equipaments en el Polígon I que no requerirà 
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posterior planejament i, per altre costat, la concreció de l’import del 10% al 
que té dret l’Ajuntament de les plus vàlues urbanístiques que es generin. 
 
 Això s’ha fet en el Text Refós i el que fem és aprovar-lo i enviar-lo a 
la Direcció General d’Urbanisme perquè el planejament en la carretera 
d’Esplugues tingui vigència definitiva.       
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
  
 7.- Aprovació del Text Refós de la Modificació Puntual a l’àmbit 
delimitat per l’avinguda Maresme, carrer Silici, carretera del Mig i Segon 
Cinturó. 
 
 DICTAMEN 

 
 “Vist l’expedient incoat per a la Modificació puntual del planejament 
vigent de 23/7/93, a l'àmbit delimitat per l'avinguda Maresme, carrer Silici, 
carretera del mig i 2º Cinturó de Cornellà de Llobregat. 
 
 Vist que data 19 de desembre de 2002 el Ple de l’Ajuntament aprova 
Provisionalment la Modificació puntual del planejament vigent de 23/7/93, a 
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l'àmbit delimitat per l'avinguda Maresme, carrer Silici, carretera del mig i 2º 
Cinturó de Cornellà de Llobregat, així com la remissió de l'esmentat expedient 
a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona, a efectes de la seva 
aprovació definitiva. 
 
 Vist que en data 29 de setembre de 2003 el Conseller de política 
Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya, resolt suspendre 
la tramitació prevista a l'article 76 del Decret legislatiu 1/90, de 12 de juliol, 
de l'expedient de modificació puntual del Pla general metropolità a l'àmbit 
delimitat per l'avinguda Maresme, carrer Silici, carretera del Mig i segon 
cinturó, de Cornellà de Llobregat, fins que, mitjançant un Text refós, 
s'incorporin les següents  prescripcions: 
 
 Cal mantenir la mateixa superfície de zones verdes fixades per la 
modificació del Pla general metropolità de 1993, ja que no es admissible la 
reducció proposada de 40.197,07 m2 a 35.934,91 m2. Altrament, seria 
admissible una compensació de la pèrdua de la superfície destinada a zones 
verdes plantejada per aquesta proposta, en un altre indret del municipi, 
sempre i quan fos el més proper possible al lloc d'origen i es justifiqués 
suficientment. 
 
 Cal sol·licitar informe a la Direcció General de Carreteres per la 
proximitat de l'àmbit a la ronda de Dalt i corregir de l'apartat relatiu a les 
condicions d'edificació de la memòria del document que aquesta s'haurà de 
situar a 50m de la línia blanca exterior de la calçada. 
 
 Cal presentar la normativa del document amb format de text 
articulat, la qual, per altra banda, ha de fixar l'ordenació i la implantació dels 
equipaments, així com els accessos i la gestió, bé directament en el document 
de la pròpia modificació, o bé mitjançant un Pla especial. 
 
 Vist l’informe de la Direcció General de Carreteres, de la Generalitat de 
Catalunya, de data 27 d’octubre d’enguany, obrant a l’expedient. 
 
 Vist l’informe de la Cap de Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures de data 20 de novembre de 2003, obrant a 
l’expedient i posant de manifest que l'expedient de text refós en tràmit, llevat el 
manteniment de la superfície    de les zones verdes del planejament que es 
modifica, compleix els requeriments del Conseller de política Territorial i Obres 
Públiques, i s’ha incorporat a l'expedient la separata justificativa del canvi de 
zonificació de zones verdes, d'acord als criteris fixats en la Circular del director 
general d'Urbanisme de febrer de 1992. 

   
 Es corregeix la distància de la situació de les edificacions, tal i com 
consta a l'informe emes per la Direcció General de Carreteres, les quals  s'han 
de situar a 50 m. de la línia blanca exterior de la calçada de la ronda de Dalt. 
Per tant, es fa constar la citada distància a les condicions de l'edificació de la 
memòria de la modificació, i en el plànol número 3 (planejament modificat) es 
marca la zona d'afectació de la ronda, com a no edificable  dintre de la zona 
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7b, es a dir la distància mínima que han de situar-se les edificacions respecte 
a la ronda. 

   
 Es presenta la normativa del document amb format de text 
articulat, fixant els accessos (vial de serveis de 3 m d'amplada paral·lel a la 
zona verda) i el sistema de gestió, així com l'ordenació i implantació dels 
equipaments. 

   
 Ara bé, pel que fa al  manteniment de la superfície de les zones 
verdes del planejament que es modifica, tal i com consta a la memòria del Text 
refós, entraria en contradicció amb la proposta de modificació que te la seva 
motivació principal en tornar a la situació que tenien els terrenys abans de la 
modificació de 23/6/93, per tant es aquesta una prescripció que no es pot 
complir.  
 
 Les prescripcions introduïdes, en el Text Refós, en compliment de la 
resolució del Conseller, no suposen modificació de les determinacions 
contingudes en el document aprovat provisionalment per l'Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat, ja que no alteren ni la situació ni la quantia dels 
aprofitament privats dels equipaments.  
 
 Vist l’informe de la Secretaria, del qual es desprèn que el Text refós 
objecte d’aprovació no incorpora la prescripció primera de la Resolució dictada 
pel Conseller de Política Territorial i Obres Públiques, relativa a la reducció de 
les zones verdes, per considerar que amb aquesta modificació puntual que es 
promou, el que es pretén en el fons no és tant modificar puntualment el Pla 
General Metropolità com a conseqüència de la necessitat de regular noves 
necessitats per a la Ciutat, sinó derogar una modificació puntual del Pla 
General Metropolità, l’únic objectiu de la qual era possibilitar la implantació 
d’una universitat, per la simple raó que l’esmentat projecte ha quedat 
definitivament frustat, encara que aquesta derogació d’una figura de 
planejament hagi de tramitar-se, per imperatiu legal, com una modificació 
puntual, la qual cosa exigeix deixar sense efecte aquella modificació, retornant 
a les previsions del Pla General Metropolità anteriors a que es produís 
aquesta. 
 
 L’increment de la superfície de zones verdes, recollit en la 
modificació puntual del PGM de 1993, obeïa a una necessitat derivada del 
propi objecte del Pla, ja que un Campus Universitari requeria els esmentats 
paràmetres urbanístics. Per tant, en la mesura que en aquesta zona de 
Cornellà de Llobregat ja no s’implantarà cap Campus Universitari, les 
previsions de zones verdes creades amb la modificació de l’any 1993 han 
perdut tot sentit, i mantenir-les ni és racional, ni és econòmicament viable, 
per quant únicament implicarà l’obligació d’aquest Ajuntament de procedir a 
la seva expropiació, bé d’ofici, bé a través d’un procediment inicial pels seus 
propietaris per ministeri de llei. 
 
 La modificació puntual en tràmit forma part dels actes necessaris 
per executar la sentència ferma del Tribunal Superior de Justícia número582, 
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de 7 de juliol de 1993, en tant en quant, en haver quedat frustrada tota 
possibilitat d’instal·lar un Campus Universitari en aquests terrenys, l’únic 
obstacle existent per a que Unidad Inmobiliaria, S.A. –avui FOCIO, S.L.- 
implanti el seu equipament privat en les mateixes condicions que l’hagués 
implantat si no hagués estat vigent la modificació del PGM de 1993, el 
constitueix aquest planejament que mai s’executarà. 
 
 La resolució de l’Administració Autonòmica es limita a afirmar que 
és inadmissible la reducció de zones verdes, sense cap justificació dels motius 
que porten a tal conclusió. A més, la Jurisprudència reiterada del Tribunal 
Suprem sobre l’abast del control de la discrecionalitat per part de 
l’Administració Autonòmica en l’aprovació dels plans, estableix que solament 
preval quan es refereixi a aspectes d’interès autonòmic que incideixin en un 
model territorial supralocal, i de cap manera les determinacions de la figura en 
tràmit relatives a les zones verdes tenen connexió amb algun aspecte que 
incideixi sobre algun model territorial superior, sinó únicament amb la 
definició d’un model exclusivament local, quant definidor de l’entorn bàsic 
d’una convivència municipal. 
 
 Atès l’informe emès per la Cap Administrativa d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, obrant a l’expedient. 
 
 Atès el que disposa l’article 90, de la Llei 2/2002, de 14 de març, 
d’Urbanisme a Catalunya. 
 
 Atesos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 52.2.c) i 114 del Decret  Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de 
Catalunya, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la Corporació 
Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de 
l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar el Text Refós de la Modificació puntual del 
planejament vigent de 23/7/93, a l'àmbit delimitat per l'avinguda Maresme, 
carrer Silici, carretera del mig i 2º Cinturó de Cornellà de Llobregat. 
         
 Segon.- Ordenar la remissió de la documentació aprovada a la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona per a la seva aprovació 
definitiva.”  
  
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
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dictamen, manifestant que aquesta és una pastilla que té una història 
desgraciada en el sentit de què el propietari principal d’aquesta pastilla ja va 
començar a pledejar amb l’Ajuntament l’any 1986 quan es va aprovar el Pla 
d’Almeda. 
 
 En aquesta pastilla estava prevista la construcció del campus 
universitari del Baix Llobregat però  la Universitat Politècnica de Catalunya  va 
decidir finalment construir-lo en Castelldefels i una sentència de l’any 2000 va 
obligar a l’Ajuntament a retrotraer el planejament a la situació que hi havia 
abans de qualificar-lo com a equipament docent d’ús públic. 
 
 L’Ajuntament des d’aquell moment es va posar a tramitar una 
retroacció del planejament i l’Ajuntament ho va aprovar provisionalment i ho 
va remetre a la Direcció General d’Urbanisme per a la seva posterior aprovació 
definitiva. 
 
 La Comissió d’Urbanisme ha demanat l’elaboració d’un Text Refós 
que té un conjunt d’aspectes menors  com ara demanar un informe a 
Carreteres i nosaltres complim en el Text Refós que es planteja avui de forma 
estricta i literal. 
 
 No obstant això la resolució de la Direcció General d’Urbanisme  
conté un element que no només soluciona el problema que tenim en aquest 
sector sinó que, en la nostra opinió, ho agreuja tremendament, i que és el 
següent: hi havia una zona verda en aquest sector quan aquest sector era 
equipament, i quan passa a universitari, lògicament un campus universitari 
necessita més zona verda que un equipament ordinari i, per tant, es van 
incrementar les zones verdes. Ara que hem de tornar cap enrere, la Direcció 
General d’Urbanisme ens diu que tornem cap enrere en tot menys en la zona 
verda i que deixem la del campus universitari, i això fa molt difícil un 
planejament posterior i això el que farà és que els privats demanin a 
l’Ajuntament encara més dotzenes de milions per aquesta pastilla que volen 
que expropiem. 
 
 Per tant, atenem en el Text Refós totes les consideracions menys 
aquestes perquè a part de considerar-la no ajustada a la norma, en aquest cas 
a la Llei d’Urbanisme, la considerem lesiva per a l’Ajuntament al impossibilitar 
que els privats puguin fer-hi un planejament perquè els hi deixen amb una 
superfície de terreny menor. 
 
 Per això atenem totes les consideracions –com sempre- de la 
Generalitat de Catalunya, menys aquesta, per primera vegada en molt temps 
perquè en la nostra opinió és d’impossible compliment.   
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 8.- Restar assabentats i donar el vistiplau al Text Refós del Pla 
Parcial d’ordenació del sector Millàs, aprovat definitivament per la 
Comissió d’Urbanisme de Barcelona en data 22 de juliol de 2003. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient incoat per a l’aprovació del Pla Parcial d’ordenació 
del sector Millàs, de Cornellà de Llobregat, redactat per l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima. 
 
 Vist que en data 23 de maig d’enguany, el Ple d’aquest Ajuntament 
va aprovar el text refós del Pla Parcial d’ordenació del sector Millàs i va 
ordenar la seva remissió a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona 
per a la seva aprovació. 
 

 Vist l’informe de la Cap Administrativa d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, de data 20 de novembre de, obrant a l’expedient i posant de 
manifest que en data 22 de juliol de 2003, es presenta en el Registre General 
d’Entrada d’aquest Ajuntament, escrit d’Emducsa mitjançant el qual adjunten 
còpia de l’escrit i de la documentació lliurada al registre general del 
Departament de Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de 
Catalunya, als efectes de l’aprovació definitiva del Pla Parcial d’ordenació del 
Sector Millàs. Segons l’esmentat escrit, s’han observat uns errors numèrics en 
els plànols O-1, O-2, I-2 i I-4 i en la fitxa d’edificabilitat de la parcel·la B2, que 
es corregeixen en la documentació que s’adjunta. 
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 En data 7 d’agost de 2003, té entrada en aquest Ajuntament, amb 
Registre General d’Entrada núm. 26.647, l’acord de la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Barcelona , adoptat en la sessió celebrada el dia 22 de juliol 
de 2003, referent a l’aprovació definitiva del Pla Parcial d’ordenació del Sector 
Millàs, amb la incorporació d’ofici a la normativa del Pla parcial de les 
observacions següents: 
 

1. Un 25% dels habitatges del sector han de tenir la condició 
d’habitatge protegit i un 25% de l’edificabilitat del sector, 
consegüentment, es destinarà a aquesta finalitat. Cada parcel·la 
quedarà subjecte a aquesta obligació, sens perjudici que el Projecte 
de compensació, que definirà de manera inequívoca la ubicació 
d’aquesta reserva, pugui optar per concentrar-la en una o diverses 
parcel·les. 
 

2. S’esmenen les errades numèriques detectades als plànols O-1, O-2, 
I-2 i I-4 i a la fitxa de la parcel·la B-2, en relació amb la 
determinació del sostre, per tal de fer coincidents les dades que 
apareixen als plànols del Pla parcial amb la memòria del mateix 
document, la qual coincideix amb les determinacions derivades de 
la modificació puntual del Pla general metropolità aprovada 
definitivament el 23 de juny de 2003. 

 
 En data 30 d’octubre d’enguany té entrada en aquest Ajuntament 
un projecte tècnic corresponent al Pla parcial d’ordenació del sector Millàs de 
Cornellà de Llobregat, degudament diligenciat amb la data d’aprovació 
definitiva, per part de la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona. 
L’esmentat projecte tècnic incorpora les observacions i esmenes establertes en 
l’acord de la Comissió d’Urbanisme de data 22 de juliol, les quals no han estat 
aprovades pel Ple Municipal. 
 
       Atesos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 52.2.c) i 114 del Decret  Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de 
Catalunya, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la Corporació Local, 
el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, 
Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea d’Urbanisme,  
 

ACORDS 
 

 Primer.- Restar assabentats i donar el vist-i-plau al Text Refós del 
Pla Parcial d’ordenació del Sector Millàs, aprovat definitivament per la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona, en la sessió celebrada el dia 
22 de juliol de 2002. 
 
 Segon.- Notificar el present acord a EMDUCSA pel seu coneixement 
i efectes.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que això és un tràmit.  
 
 En el seu dia vam aprovar el conjunt de planejament, i amablement 
la Comissió d’Urbanisme de Catalunya va canviar un parell d’errors materials 
que hi havia en un plànol, el nom del plànol en concret, i això va evitar un 
posterior tràmit per a un tema realment menor. 
 
 Això ho va fer la Comissió d’Urbanisme quan va aprovar 
definitivament el Pla Millàs i com va ser aquest Ple qui va aprovar el document 
urbanístic que es va remetre, doncs toca a aquest Ple donar-se per assabentat 
de l’esmentada correcció d’ofici que va fer la Direcció General d’Urbanisme i, 
per tant, al donar-se per assabentat concloure formalment l’expedient. 
 
 Recordar que aquell Pla –entre d’altres coses- contempla com una 
obligació la construcció d’un 25% com a mínim d’habitatge social en el sector.    
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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 9.- Resolució de l’expedient d’expropiació iniciat per Ministeri 
de Llei, per part del Sr. Guillermo Arques Grifoll. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la instància presentada el proppassat dia 6 de novembre pel 
senyor Guillermo de Arquer Grifoll, actuant en nom propi i com a mandatari 
dels seus germans, senyors Francisco de Borja i Antonio de Padua de Arquer 
Grifoll, per la que es presenta full d’apreuament a efectes d’expropiació de la 
finca de la seva propietat ubicada en aquesta Ciutat, en l’àmbit delimitat per 
l’Avinguda Maresme, Carrer Silici, Carretera del Mig i Segon Cinturó, a 
l’empara del que disposa el ja derogat Decret Legislatiu 1/1990, de 12 de 
juliol, pel qual s’aprova la refosa dels textos legals vigents a Catalunya en 
matèria d’urbanisme. 
 

 Atès l’informe emès per la Secretària General d’aquest Ajuntament, 
en data 20 de novembre de 2003, del qual es desprèn que amb la instància 
presentada s’inicia per ministeri de la llei l’expedient d’expropiació de la finca 
de la seva propietat, per haver transcorregut els dos anys establerts per 
l’article 103 del Decret Legislatiu 1/1990, de 12 de juliol, des de que els 
germans Arquer Grifoll van fer l’advertiment del seu propòsit a aquest 
Ajuntament. 
 

 Atès que, d’acord amb el mateix informe esmentat, i a l’empara del 
que estableix l’article 108.5 de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’urbanisme, en 
aquests moments ens trobem davant una situació d’interrupció de terminis 
perquè, malgrat que el propi precepte estableix que es reprèn el còmput del 
termini si transcorre un any sense haver-se produït la publicació de 
l’aprovació definitiva de la figura de planejament, el cert és que aquest termini 
s’ha de computar no des de que es va aprovar inicialment aquesta figura, sinó 
des de que va tenir entrada en el Registre de l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat el full d’apreuament, és a dir, des del dia 6 de novembre de 2003. 
 
 Atès el que disposa l’article 108.5 de la Llei 22002, de 14 de març, 
d’urbanisme. 

 
Atesos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 

Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 52.2.c) i 114 del Decret  Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de 
Catalunya, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la Corporació 
Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de 
l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures  proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents  
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ACORDS 
 

Primer.- Prendre coneixement de la comunicació efectuada pels 
senyors Arquer Grifoll, mitjançant l’escrit de data 6 de novembre d’enguany,  
pel qual presenten full d’apreuament a efectes d’expropiació de la finca de la 
seva propietat ubicada en aquesta Ciutat, en l’àmbit delimitat per l’Avinguda 
Maresme, Carrer Silici, Carretera del Mig i Segon Cinturó, manifestant-los que 
per aplicació del que disposa l’article 108.5 de la Llei d’Urbanisme, el termini 
de que disposa aquesta Administració per acceptar, o no, l’esmentat full 
d’apreuament, es troba interromput. 
 

Segon.- Notificar el present acord als interessats, pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que quan parlàvem del Text Refós anterior que ve d’un 
plet que es va iniciar amb els propietaris l’any 1986 i que encara el tenim viu, 
dèiem de reduir les zones verdes perquè ens acabarien demanant per a 
expropiar-les, i aquests senyors són propietaris d’una part d’aqueix sector i 
demanen una expropiació per Ministeri de Llei. 
 
 És a dir, demanen una expropiació de la seva parcel·la encara que 
l’Ajuntament no la vol expropiar, i aleshores el que fem és donar-nos per 
assabentats, i, per tant, interrompre el termini de còmput del procediment del 
full d’apreuament.     
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
mantenint la línia, en aquest tema, el seu Grup s’abstindrà, perquè entenem 
que amb la propietat privada –d’alguna manera- l’Ajuntament quan hi ha 
algun tipus d’expropiació s’ha d’intentar arribar a un acord. Per tant, 
nosaltres no votarem en contra però tampoc donarem el nostre vot.  
 

 Novament pren la paraula el Sr. Morlanes, per manifestar que 
nosaltres el que no farem és regalar diners públics als privats, ni aquí ni en 
lloc, Sra. Espinosa. 
  

 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
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Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 10.- Aprovació inicial de la Modificació del Pla General 
Metropolità,  a la carretera d’Esplugues entre el carrer Lluís Muntades i 
l’avinguda de Can Cors.  
 
 DICTAMEN 

 
 “Vist l’expedient de Text Refós de la modificació del Pla General 
Metropolità, de 14 de juliol de 1976, a la carretera d'Esplugues (entre el carrer 
Lluís Muntades i l'avinguda de Can Cors), de Cornellà de Llobregat, aprovat 
ple Ple de l’Ajuntament en data 19 de setembre de 2001 i pel conseller de 
Política Territorial i Obres Públiques, de la Generalitat de Catalunya, 
definitivament en data 8 de novembre de 2001, i publicat a efectes de la seva 
executivitat en Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya en data 19 de 
novembre de 2001. 
 
 Vist l’expedient incoat per la modificació del Text Refós de la 
modificació del Pla General Metropolità, de 14 de juliol de 1976, a la carretera 
d'Esplugues (entre el carrer Lluís Muntades i l'avinguda de Can Cors), de 
Cornellà de Llobregat redactat per l’arquitecte José Antonio Marín Sánchez de 
l’Empresa Municipal de Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat. 
 
   Atès l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures de data 25 de novembre de 2003 obrant a 
l’expedient, posant de manifest que: l'expedient de modificació del text refós, 
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corregeix l'error detectat en l'apartat 4.3 de la memòria, que afecta a 
l'emplaçament dels usos de tal manera que l'ús d'habitatge de la zona 18 anirà 
a la façana amb el nou vial i els usos terciaris a la façana a la carretera 
d'Esplugues, ja que tal i com estaven a l'expedient aprovat era impossible 
materialitzar els 9.136 m2 de sostre edificable enfront de l'actual carretera 
d'Esplugues. També es corregeix l'error detectat a l'apartat 4.5 de la memòria, 
de tal manera que sense modificar el nº de plantes previstes pel planejament, 
l'altura reguladora màxima serà de 33,30 m2, que es l'alçada necessària per 
un edifici d'usos terciaris, ja que les instal·lacions per un edifici d'aquestes 
característiques  fa necessari augmentar, tant l'altura de les plantes pis com  
la de la plana baixa. També s'inclou l'ajustament d'alineacions produït entre la 
zona verda i l'institut Francesc Macià, perquè el pati tingui una més gran 
operativitat; això no té incidència ni en la superfície de la zona verda ni en la 
de l'equipament. 
 

 Les modificacions el text refós, que incorporaren el nou traçat del 
tramvia, impliquen modificar els plànols   P04, P05 i PO6, i els annexos 1 i 2 , 
i els apartats 4.3 i 4.5 de la memòria, per tal de corregir els errors detectats. 
La resta de documentació de l'expedient resta inalterable, ja que la 
modificació tant sols afecta a la Unitat UA d'Actuació. 
 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme Habitatge i Infraestructures, de data 26 de novembre de 2003, 
obrant a l’expedient. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents  
 
                           ACORDS 
   
 Primer.- Aprovar inicialment la modificació del Text Refós de la 
modificació del Pla General Metropolità, de 14 de juliol de 1976, a la carretera 
d'Esplugues (entre el carrer Lluís Muntades i l'avinguda de Can Cors), de 
Cornellà de Llobregat redactat per l’arquitecte José Antonio Marín Sánchez de 
l’Empresa Municipal de Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat. 
 
 Segon.- Sotmetre l'aprovació de l'esmentat expedient a informació 
pública mitjançant inserció d'edicte en el Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona, el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i en un dels diaris de 
major difusió de la província, pel període d’un mes, als efectes de què durant 
aquest termini puguin formular-se les al·legacions que s'estimin convenients. 
 
 Tercer.- Notificar els interessats pel seu coneixement i efectes.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
  
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que les obres del tramvia han mogut una mica la traça 
del carrer, de les vies, respecte a allò que establia el planejament, és el 
desplaçament de quelcom més d’un metre en relació a una obra que té una 
amplada força important i ha produït un corriment dels usos reals, és a dir, 
allò que és vial s’ha traslladat quelcom més d’un metre, i conseqüentment el 
que hi havia al costat que era protecció de vial i el que hi havia al costat que 
era una pastilla per fer residencial s’ha vist afectat. 
 
 La proposta que portem avui és constatar el traçat real i efectiu del 
tramvia, i conseqüentment, adequar la qualificació de tots els terrenys que hi 
ha a l’àmbit del què tractem, sense alterar l’aprofitament privat en cap cas, és 
a dir, es manté l’aprofitament, les superfícies i, per dir-lo d’alguna manera, 
canvien les posicions. 
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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 11.- Aprovació inicial del projecte executiu anomenat 
“Rehabilitació de la coberta de la piscina de Can Millars. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist el projecte executiu anomenat “Rehabilitació de la coberta de 
la piscina de Can Millars”, redactat pels Serveis Tècnics Municipals, amb un 
pressupost de 185.306,13 euros, Impost sobre el Valor afegit inclòs, que 
inclou el preceptiu estudi bàsic de seguretat i salut. 
 
 Atès l’informe favorable, emès per l’Arquitecta/Cap del Departament 
de Coordinació Tècnica de Urbanisme i Via Pública, obrant a l’expedient. 
 
 Atès l’informe favorable, emès per la Cap del Departament 
Administratiu de Vía Pública, Manteniment i Serveis, obrant a l’expedient. 
 
 Atès que l’adopció del present acord es competència del Ple, el 
President d’aquesta Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, 
Serveis i Medi Ambient, proposa l’adopció dels següents 
  

ACORDS  
 
 Primer.- Aprovar inicialment el projecte executiu anomenat  
“Rehabilitació de la coberta de la piscina de Can Millars”, redactat pels Serveis 
Tècnics Municipals, amb un pressupost de 185.766,69 euros, Impost sobre el 
Valor afegit inclòs, que inclou el preceptiu estudi bàsic de seguretat i salut. 
 
 Segon.- Sotmetre l’aprovació de l’esmentat projecte a informació 
pública mitjançant inserció d’edicte al Butlletí Oficial de la Província i al Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya, pel període de trenta dies, així com al 
Butlletí d’Informació Municipal i al Tauler d’Anuncis de la Corporació, per tal 
que qui es consideri interessat pugui efectuar les al·legacions i reclamacions. 
Transcorregut l’esmentat termini, sense que hagin recaigut al·legacions, 
reclamacions i/o suggeriments que suposin modificacions al projecte, aquest 
s’entendrà definitivament aprovat. 
 
 Tercer.- Designar Direcció Facultativa de les obres esmentades al 
Arquitecte Tècnic Sr. José Domenech Olcina. 
 
 Quart.- Donar compte dels presents acords a la Comissió 
Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, en 
compliment del que disposa l’article 126 del Real Decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, que aprova el Reglament d’Organització, Funcionament i Règim 
Jurídic de les Entitats Locals.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del senyor Antonio Martínez Flor, com a Regidor-Delegat 
de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que, quan plou, entra aigua, i per a intentar agilitzar al 
màxim els tràmits i poder fer les obres a l’estiu quan la piscina està tancada, 
per això ho aprovem pel Ple.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
MOCIÓ DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 12.- Donar conformitat a la iniciativa de l’Assemblea de la 
Mancomunitat de Municipis de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, 
referent a la modificació dels seus Estatuts reguladors.    
 
 MOCIÓ 
 
 “Vist l’acord adoptat per l’Assemblea de la Mancomunitat de 
Municipis de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, en sessió celebrada el dia 2 
d’octubre d’enguany, pel que s’aprova inicialment el projecte de modificació 
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dels Estatuts reguladors de l’esmentada Entitat i es sotmet a la informació 
pública legalment prevista, de forma simultània a la sol·licitud dels informes 
preceptius exigits per l’article 119.1 del Text Refós de la Llei Municipal i de 
Règim Local de Catalunya, aprovat per Decret Legislatiu 2/2003, de 26 d’abril, 
i vist l’escrit de la Vice-presidència de l’esmentada Entitat de 20 d’octubre 
últim, pel qual es promou la participació municipal en aquesta iniciativa, i es 
requereix la conformitat dels Municipis integrats en la Mancomunitat, amb el 
projecte de modificació estatutària. 
 
 Atès que en conformitat amb el que preveu l’article 100 del 
Reglament de Demarcació Territorial i Població dels Ens Locals de Catalunya, 
aprovat per Decret 140/1988, de 24 de maig, quan la modificació estatutària 
afecta a l’objecte de la Mancomunitat, l’acord inicial de tots els Ajuntaments 
mancomunats, adoptat per majoria simple, es constitueix en requisit previ 
necessari. 
 
 Per tot això,  aquesta Alcaldia, vist l’informe número 64/2003, de 
data 20 de novembre, emès per la Secretària General d’aquest Ajuntament, 
proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Donar conformitat a la iniciativa de l’Assemblea de la 
Mancomunitat de Municipis de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, aprovada 
per acord del 2 d’octubre passat, referent a la modificació dels seus Estatuts 
reguladors, als efectes previstos a l’article 100.1 del Reglament de Demarcació 
i Població dels Ens locals de 24 de maig de 1988, com acte independent i 
compatible amb el posterior acord del ple municipal sobre l’aprovació 
definitiva d’aquesta modificació, que haurà de ser adoptat, si escau, per 
majoria absoluta dels seus membres. 
 
 Segon.- Comunicat el present acord a la Mancomunitat de 
Municipis de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, als efectes legalment 
oportuns.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a Regidor-Delegat 
de Presidència, Interior i Comerç, es fa una explicació de la Moció, manifestant 
que algunes de les modificacions són purament formals com la primera que és 
l’establiment i prestacions de serveis bàsics, i s’incorporen també els nous 
municipis que en els primers Estatuts no hi eren i durant aquest període de 
temps s’han incorporat, per tant, són merament formals. 
 
 Evidentment, la més important és la modificació de l’article 5 que 
són les assignacions d’actuacions i competències que se li dóna a la 
Mancomunitat, i que fonamentalment allò que fa és clarificar les actuacions de 
vertebració territorial, d’activitats relacionades en l’execució d’obres i, sobretot, 
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l’assessorament d’anàlisis i formulació i implementació de polítiques 
municipals. 
 
 La resta de modificacions que s’incorporen afecten fonamentalment 
al seu règim d’organització i funcionament. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que entén que l’actual 
estructura de l’Àrea Metropolitana de Barcelona ha de modificar-se i ha de ser 
una estructura concertada i consensuada per tothom, cosa que entenem que 
no és així i ha d’estar presidida per la Generalitat de Catalunya, a exemple de 
l’ATM. 
 
 Per tal motiu el nostre Grup votarà en contra d’aquest Moció. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que en 
aquest punt ens abstindrem i ens adherim a la votació del nostre Grup en 
l’Àrea Metropolitana. 
 
 Novament intervé el Sr. Balmón, per manifestar que resultaria una 
mica estrany que una agrupació voluntària de municipis estigui presidida per 
la Generalitat de Catalunya. 
 
 Nosaltres el que hem manifestat per culpa d’una decisió del 
Parlament, que el que va voler és desagregar als municipis metropolitans i ens 
va obligar a unir-nos d’una forma voluntària a una sèrie de municipis, per 
tant, seria una mica estrany que això estigués presidit per la Generalitat de 
Catalunya. 
 
 Per tant, el que es planteja és donar conformitat a una associació 
voluntària de municipis metropolitans i res més, no és discutir sobre el que 
seria l’àmbit metropolità, la política metropolitana  de cohesió territorial que 
s’ha de donar. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que nosaltres estem en 
desacord amb el fons de l’estructura de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, per 
això votem en contra d’aquesta Moció perquè també estem en contra de 
l’estructura que té actualment l’Àrea Metropolitana.  
      
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
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Vots en contra: 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
MOCIÓ DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció dels Grups Municipals ICV-EA-EPM, i ERC-AM, 
referida a l’Ateneu Kornellà. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès el fet que a la nostra ciutat d’ençà fa disset anys existeix una 
entitat anomenada Ateneu de Kornellà, nascuda arran de l’ocupació d’una 
antiga fàbrica d’electrodomèstics situada al carrer Barcelona. 
 
 Atès el fet que, al llarg d’aquests anys, aquest espai  ha estat el 
marc de múltiples activitats i iniciatives culturals (concerts musicals, 
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representacions teatrals, cicles de conferencies, etc,) que han cobert un àmbit 
del desenvolupament cultural de la ciutadania. 
 
 Atès el fet que aquest mateix àmbit associatiu ha estat el gressol 
d’experiències d’autoocupació, com ara RECICLA, que han merescut el 
reconeixement  col·lectiu, tant pel que fa als objectius socials perseguits com 
per llur capacitat de superar situacions de marginació social. 
 
 Atès de com ha estat de profitosa l’activitat desenvolupada en 
aquest espai com a generadora, alhora, d’iniciatives i projectes que han 
enriquit el moviment associatiu cornellanenc, tal com resta demostrat en la 
creació de la Coordinadora Contra la Marginació  de Cornellà i d’altres 
col·lectius, les activitats dels quals s’han centrat a assolir avenços a favor 
d’una societat més justa i igualitària, i una ciutat més equilibrada. 
 
 Atès el convenciment que  cometríem  un acte d’insolidaritat envers 
tots els cornellanencs i totes les cornellanenques que durant aquests disset 
han esmerçat i continuen esmerçant esforços i il·lusions de manera 
desinteressada a mantenir viu  l’Ateneu de Kornellà 
 
 Atès que no desitgem ésser partícips de la gran  injustícia que 
representaria no reconèixer les  aportacions de l’Ateneu de Kornellà en pro del 
foment de l’ideari de la justícia social, l’ecologia i l’antifeixisme, que compartim 
com a Grups Municipals representats d’organitzacions d’esquerra.  
 
 Atesa la nostra voluntat de fer públic que en el projecte cap a 
l’assoliment d’una ciutat més feliç i justa per a tothom, es requereix la 
participació de tots i totes, la  qual cosa comporta reconèixer també l’esforç i la 
generositat d’aquelles persones que des de la crítica i la recerca de fórmules 
alternatives  cerquen camins per fer possible aquest objectiu. 
 
 És per tot això, i davant de la problemàtica que viu l’Ateneu de 
Kornellà en haver estat notificada l’execució, per el dia 17 de desembre, de  
l’ordre de desallotjament de l’edifici que ocupa al carrer Barcelona 33, que 
sol·licitem l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Sol·licitar al Jutjat núm. 3 de la ciutat de Cornellà, la 
titularitat del qual recau en la persona de Clara Carulla i Terricabras, que 
retardi l’ordre de desallotjament que s’ha d’executar el proper dia 17 de 
desembre, fins a gaudir de la resolució del Recurs d’Apelació presentat davant 
de l’Audiència Provincial de Barcelona per part de l’Ateneu de Cornellà. 
 
 Segon.- Sol·licitar al Jutjat núm. 3 de la ciutat de Cornellà, la  
titularitat del qual recau en la persona de Clara Carulla Terricabras, que 
retardi el desallotjament que s’ha d’executar el proper dia 17 de desembre, a 
l’espera de la resolució de la demanda civil interposada en el Jutjat núm. 10 
de L’Hospitalet de Llobregat per part de l’Ateneu de Kornellà.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del senyor Miguel López Sánchez, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ICV-EA-EPM, es fa una explicació de la Moció, manifestant que 
tant Esquerra Republicana com Iniciativa per Catalunya presentem la Moció 
en funció de què un grup de ciutadans de Cornellà ens havien fet arribar la 
preocupació que tenen en funció d’una sèrie de decisions judicials pendents 
que hi ha en diversos jutjats. 
 
 Enteníem que una de les qüestions amb una certa lògica, -si més no 
així ho enteníem- que no podíem estar d’acord en què dos judicis pendents 
que hi ha amb unes certes diferències en els dos casos, poguessin estar 
supeditats –sobretot un d’ells, que és el desallotjament- a una decisió posterior 
que es pot donar en un altre moment per a donar la raó de quins són els 
propietaris de l’immoble, que és una mica el tema fonamental que plantegen. 
 
 Entenent que en aquest local que, a més, té un nom des de fa 
bastants anys en la nostra localitat, que és Ateneu de Kornellà, on  han sorgit 
diverses activitats que han complementat d’alguna forma l’activitat cultural i 
social de la nostra localitat, i que també han sorgit algunes iniciatives 
interessants com poden ser la Coordinadora contra la Marginació o Recicla o 
algunes altres experiències, enteníem que s’havien de tenir en compte 
aquestes qüestions. 
 
 Aleshores el què sol·licitàvem, -per la petició que ens feia aquest 
col·lectiu que estava acompanyat també amb una recollida de signatures 
d’altres entitats- és que per part del Ple se sol·licités que el desallotllament –
que, en principi, si no recordo malament- estava plantejat per al 17 de 
desembre-, que se sol·licités al jutge que se suspengués, perquè, una vegada 
sorgida la decisió fonamental –si més no així ho pensàvem- de deixar clar qui 
és el propietari o qui es pot fer càrrec després de totes les al·legacions que ha 
fet el col·lectiu i altra gent, podíem entrar en una contradicció, que la decisió 
judicial li donés la raó a aquest col·lectiu i quan anessin a fer-lo no existís el 
local perquè hi havia hagut un desallotjament i perquè s’havien fet un altre 
tipus de coses. 
 
 L’única pretensió que  nosaltres plantegem és que pugui ser aprovat 
en aquest Ple la petició a la Justícia que ha dictaminat el desallotjament de 
què suspengui aquesta actuació, i que s’esperi a les resolucions que hi ha 
pendents, i en funció d’aquestes resolucions, aleshores exerceixi la justícia 
que correspongui. 
 
 No és una decisió que ens compromet a gaire cosa però sí que 
entenem que és un respecte al treball que ha fet molta gent que ha passat per 
aquest lloc i que, alguns d’ells, encara hi segueixen estant. 
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 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que Convergència i Unió 
s’oposa a la dinàmica de l’ocupació d’immobles com a mitjà per fer efectiu el 
dret reconegut constitucionalment a un habitatge digne així com a l’ocupació 
d’espais per al desenvolupament del dret a la lliure associació. 
 
 Aquesta pràctica afecta a la seguretat jurídica que com a societat 
hem consensuat i suposa una discriminació respecte a l’accés igualitari a 
l’habitatge per part de la població. 
 
 D’acord amb aquest  plantejament el nostre vot seria en contra. 
 
 Seguidament intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que, de fet, tan sols insistir en 
els arguments que ja ha dit  Miquel López. 
 
 El factor temps, 17 anys de vida d’aquell local, 17 anys, a més a 
més, nascuts a la contra, és a dir, ocupant, vol dir, fent i actuant d’una 
manera molt nova que sorprenia a tothom i, fins i tot, ens descol·locava a tots, 
inclòs les esquerres. Disset anys d’activitats, amb processos –suposo- 
desiguals, com tota la vida associativa de la ciutat, amb moments més 
esplendorosos i moments de més decadència, com tot òrgan viu, però que sens 
dubte han enriquit el moviment associatiu de la ciutat, i, a més a més, han 
generat pensament nou, tan nou que de vegades no l’hem entès o no ens han 
entès, però, en definitiva, dialècticament ha estat una aportació, i per això 
nosaltres insistim que seria una gran injustícia no valorar les aportacions. 
 
 Cornellà durant anys ha estat un territori lliure de feixistes gràcies 
a les aportacions de gent com les de l’Ateneu de Kornellà i d’altres que van 
desenvolupar el discurs de l’antifeixisme quan les organitzacions polítiques –i 
puc parlar fins i tot de la nostra- ens adormíem una mica 
 
 Des del local de l’Ateneu s’han tirat experiències de tota mena, 
algunes d’economia i inserció social com Recicla, la Coordinadora contra la 
Marginació va néixer en aquelles parets, etc. 
 
 Crec que cometríem una gran injustícia si no fóssim capaços de 
donar com a institució un mínim suport, i quan parlo de mínim suport, vol dir 
el que deia en Miquel, és a dir, adreçar-nos a la jutgessa i sol·licitar-li que 
sigui comprensiva pel que fa a les dates, perquè es podria donar aquesta 
paradoxa que seria, no ja injustícia més grossa que aquella justícia que arriba 
tard, perquè imagineu-vos què passaria  si finalment els donessin la raó quan 
ja l’Ateneu no existís. 
 
 Perquè, a més a més, ja coneixeu que existeix aquell contenciós 
arran del testament fet per l’antic propietari, etc, etc, que tots coneixeu i us 
estalvio de sentir-lo una altra vegada.  
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 De manera que crec que hauríem de fer un esforç, sobretot el Partit 
Socialista, que considero que poden ser més oberts i poden tenir les idees més 
clares que potser CiU i el PP,  per tal de redimir-los ideològicament d’algunes 
incomprensions que crec que han estat estèrils perquè, en definitiva, hi ha un 
tipus d’enfrontament que malgrat que és lògic que existeixi perquè són idees 
de vegades diferents, actituds, estratègies i tàctiques diferents, el que és 
evident és que tothom persegueix un cert progrés de les idees. 
 
 En aquest sentit, el redactat de la Moció em sembla que és tan 
senzill que seria bastant difícil d’entendre que en els moments en què vivim el 
sector majoritari del Govern de la ciutat no donés suport a aquesta Moció, 
que, a més a més, crec que és molt simptomàtic que l’altre soci del Govern, 
Iniciativa, també hi hagi donat suport, perquè, en definitiva, és només 
sol·licitar que la jutgessa tingui present la situació, i res més. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que no 
vol fer un debat d’aquest tema, el nostre Grup s’abstindrà, simplement perquè 
desconeixem el tema  total i absolutament, ja que ningú s’ha adreçat a 
nosaltres i no sabem què passa, per això ens abstindrem. 
 
 Només vull deixar constància d’una cosa, i és que Cornellà estarà 
lliure de feixisme quan tots i cada un dels seus ciutadans/es puguem 
expressar les nostres idees sense que ens agredeixin i insultin, aleshores sí 
que podrem dir que estem lliures de grups feixistes, perquè mentre això 
existeixi i mentre hi hagin agressions a persones amb d’altres ideologies tan 
dignes com la que més, jo em permeto fer aquesta asseveració al representant 
d’ERC. 
 
 Acte seguit intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que creu que els seu 
Grup no s’ha de redimir de res, és a dir, cadascú està al lloc on vol estar i amb 
qui vol estar en cada moment, i, per tant, no ens hem de redimir. 
 
 Nosaltres hem fet el que ens tocava fer durant aquesta època i ho 
hem fet, i crec que la Moció reflecteix només una part, solament hi ha una 
part en què alguns paràgrafs podríem compartir, però crec que no reflecteix 
tota la realitat de les coses que s’han realitzat i impulsat  des d’aqueix local 
durant aquests 17 anys. 
 
 Nosaltres hem realitzat les actuacions que crèiem més convenients, 
hem mantingut moltes reunions i ja us vaig explicar que una de les últimes va 
ser amb l’advocat de les dues parts, i curiosament el que se’ns demanava era 
que féssim una permuta, és a dir, que permutéssim uns terrenys quan hi ha 
gent que es dedica a pintar en la nostra ciutat en contra de l’especulació, però 
no té cap inconvenient que s’especulin amb terrenys municipals si d’ells poden 
rebre un benefici, i això és curiós i em resulta curiós i contradictori que es 
doni suport a això. 
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 Per altra part la proposta de l’acord va més enllà de les nostres 
pròpies competències com a Ple, i no tant sols perquè no és competència 
nostra envair un àmbit que és un altre que és l’administració de la justícia i la 
decisió de la jutgessa, sinó perquè hi ha una decisió presa legalment per algú i 
que és una jutgessa i jo dono per suposat que si aqueixa jutgessa pren una 
altra decisió estarà motivada i justificada jurídicament, no per motius d’una 
pressió o per motius d’una sol·licitud. 
 
 A més, el que s’ha presentat a l’Hospitalet és una nova demanda 
civil i que per suposat –i sinó el que estaria bé és que les dues forces polítiques 
que doneu suport a això poséssiu a la seva disposició els vostres serveis 
jurídics, si els advocats no s’entenen- han de saber –i jo no ho sé perquè de 
dret civil la veritat és que no tinc molts coneixements- si es paralitza o no es 
paralitzen els processos quan un presenta una demanda en altre jutjat i hi ha 
una altra sentència –en aquest cas- respecte a això, i suposo que hi ha 
advocats i han de saber si això ho paralitza o no, i, per tant, no ens toca jutjar 
això. 
 
 El que crec és que nosaltres el que no podem fer és el paper ni a 
l’àmbit jurídic ni fer una intromissió en unes decisions en un altre àmbit que 
no ens correspon per a no alimentar cap tipus de polèmica. 
 
 Creiem que la Moció és extemporània en les formes i una mica 
desvirtuada en els fons i, per tant, nosaltres no donarem suport a això, i sense 
redimir-nos i com està explicat de forma clara tant vosaltres com els seus 
interlocutors, doncs cadascú en la seva postura que és com han d’estar les 
coses.          
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Sr. Alcalde, José 
Montilla Aguilera, que assumeix la Presidència de la sessió. 
 
 
 Seguidament pren la paraula novament el senyor Miguel López 
Sánchez, com a Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar 
que li agradaria dir un parell de coses més. Una és que el tema de l’ocupació 
és un tema que crec que obre un debat profund, i cadascú pot tenir la seva 
opinió respecte a l’ocupació, pot estar d’acord o en desacord, però crec que 
aquí hi ha un aspecte un tant diferent, si més no des del punt de vista nostre i 
és que durant disset anys ha existit un compromís. encara que hagi estat de 
paraula, i a més, no solament corroborat pel col·lectiu que pugui estar en 
l’Ateneu Kornellà, sinó per altres persones que no estan relacionades 
directament amb ells de què hi havia un compromís per part del propietari de 
què aquell local es cedia –en principi i si no és així que em rectifiquin- per a la 
ciutat, però que, a més, la gestió d’alguna manera la portava la gent que 
estava allí ocupada, bé, que entraria. I després en els últims dies de la vida 
d’aquest propietari, ha sigut quan ha motivat els recursos que estan 
presentats i la venda de l’immoble a una altra persona, aleshores, l’ocupació 
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en aquest cas, era una ocupació consentida durant 17 anys i, per tant, s’ha de 
tractar d’una forma diferent. 
 
 En l’altre aspecte, dir que nosaltres no sabem si els ajuntaments 
podem tenir més o menys competències en segons quines coses, però el que sí 
és cert és que depèn de les coses que creguem interessants, importants, 
puguem fer aquestes sol·licituds els ajuntaments, perquè jo recordo que en 
altres coses ho hem sol·licitat i, evidentment, no som ningú per a pressionar a 
ningú, i encara menys a la justícia perquè prengui una decisió, però que se 
sol·liciti una cosa d’aquest tipus tampoc ens portaria a res. 
 
 Poden haver-hi un altre tipus d’actuacions?, és possible, però ningú 
està lliure d’aquest tipus de coses, i, en tot cas, en la nostra Moció el que 
volem és fer esment a les coses positives que han hagut allí, i si hi ha algun 
aspecte negatiu, doncs hi ha altres formes també per poder contrarestar-les. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar d’una manera molt 
curta perquè, a més a més, com que no existeix la capacitat d’autocrítica per 
part del Tinent d’Alcalde, Sr. Balmón, per agafar-se al verb “redimir”, 
efectivament com sempre agafar les branques i no el tronc. 
 
 En tot cas, no hi ha la voluntat de fer-ho?, doncs d’acord, encara 
que trobo que és una oportunitat perduda i trobo, a més a més, que 
conjunturalment, i si em permets, així us va. Crec que molta gent que fins i tot 
no participa directament del moviment ni dels voltants ideològics, no entendrà 
la vostra posició que és d’estricta solidaritat, perquè som solidaris amb 
Moçambic i amb Hondures i, en canvi, amb gent que fa disset anys que està 
allà, no som solidaris. Això no s’entén.  
 
 Finalment pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que no vull alimentar 
la polèmica, no vull contribuir en aqueixa polèmica perquè podríem fer una 
lectura del suport de les entitats que donen suport, i també podríem fer una 
lectura de totes les signatures que tenim i que ens han arribat de reunions 
que hem tingut. Per tant, jo diria que hi ha certa gratuïtat en alguns 
comentaris. 
 
 Nosaltres des del principi hem tingut una postura clara, explicada, i 
no és un tema d’autocrítica, sinó que és un tema d’explicar les coses i d’actuar 
amb coherència amb el que s’ha anat explicant i fent, i, en aquest sentit, 
respecte del que planteja la Moció, la nostra postura també és bastant clara i 
crec que hem explicat prou bé a on estan les coses situades. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents. 
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Vots en contra : 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi 
Fernández Mesa, Juan Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto 
Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José 
Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert 
Parramón. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, per informar que 
malauradament durant aquest mes, les dones que han estat mortes víctimes 
de la violència de gènere, han estat 12, per la qual cosa, en el transcurs 
d’aquest any,  fan un total de 88 les dones mortes víctimes d’aqueixa violència,  
 
 
 
 2.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per efectuar les següents preguntes 
referides a la donació d’un terreny municipal a l’Església catòlica, que han 
estat presentades per escrit:  
 
 “En la Sessió Plenària del mes de d’octubre de l’any 1999 es 
prengué l’acord de cedir gratuïtament en propietat a l’Arquebisbat de 
Barcelona una parcel·la de propietat municipal de 1290 m2, situada a tocar 
del Parc de la Infanta, per a la construcció d’un  temple religiós.  
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 En el mes de febrer de l’any 2001, jo mateix vaig fer la pregunta de 
si ja s'havia procedit al lliurament dels esmentats terrenys. Passats dos anys 
des que vàrem fer la pregunta i quatre d’ençà que la cessió  fou aprovada, 
desitjaríem saber: 
 

1. Si l’Arquebisbat de Barcelona ja ha pres possessió dels esmentats 
terrenys. 

2. Si en el contracte hi ha alguna clàusula que estableixi algun termini 
d’execució de les obres. 

3. Si s’ha procedit a elevar a públic el contracte (en cas afirmatiu, 
deixem constància que el Grup Municipal d’ERC així ho sol·licita).” 

 
 
 Continua el Sr. Tardà, manifestant que el Tinent d’Alcalde, senyor 
Antonio Balmón, m’ho ha contestat molt bé, però tan sols vull recordar una 
cosa que ja ho ha confirmat la seva resposta, que el termini s’acaba l’any 
vinent, i  el Bisbat aquest any ha tancat caixa amb superàvit, amb dues 
especulacions immobiliàries a Barcelona “de órdago”. 
 
 Crec que val la pena recordar-ho, aquí els hi vam donar un terreny, 
i si l’any vinent no fan l’església se’ls hi acaba, el termini no?. Ho diem perquè 
nosaltres començarem a escalfar motors en aquest sentit, o sigui que els hi 
queda un any per fer l’església. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que, en aquest sentit puc afegir que em consta que la 
comunitat de la parròquia està fent la seva feia davant del Bisbat per tractar 
que es pugui complir el compromís. 
 
 Pren de nou l’ús de la paraula el Sr. Tardà per manifestar que ha 
presentat una pregunta per escrit que diu el següent: 
 
 “El vot favorable del Grup Municipal d’ERC, que s’hi  havia oposat 
fins aleshores per la no inclusió del que preveu la Llei 1/98, de 7 de gener, de 
Política Lingüística aprovada pel Parlament de Catalunya referida a la retolació 
de comerços i indústries, fou producte del compromís adquirit pel tinent 
d’alcalde Balmón d’arbitrar un nou procediment administratiu a fi de 
possibilitar que els ciutadans que s’adrecessin a l’administració municipal 
amb la finalitat de gaudir del permís per a la col·locació de rètols, fossin 
informats del contingut de la llei i de la manera de procedir. 
 
 Transcorreguts sis mesos d’ençà aquella data, li agrairíem que se’ns 
fes saber quin ha estat el resultat assolit, tant pel que fa a la quantitat de 
permisos lliurats, com a l’increment de les retolacions dutes a terme segons la 
normativa.  
 
 La qual cosa ens ha de permetre valorar la viabilitat d’allò decidit 
anteriorment.” 
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 Continua amb l’ús de la paraula el Sr. Tardà per manifestar que 
vam arribar a l’acord per a l’aprovació de les Ordenances de Paisatge Urbà i ho 
vam parlar amb el Sr. Morlanes, que mirarien de trobar la manera que des de 
l’administració hi hagués un petit protocol, un mecanisme, que permetés al 
ciutadà assabentar-se del que regula la Llei pel que fa a la rotulació dels 
comerços, al menys en català, tal com diu la Llei. 
 
 Gràcies a aquest mecanisme que vam trobar, vam donar el vot a 
favor a les Ordenances i han passat sis mesos i demanàvem al Tinent 
d’Alcalde si ja podia fer una petita valoració de com hi havia anat, i ha quedat 
respost que ens ho passarà. 
 
 A continuació intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que és una pregunta 
que ha formulat i jo normalment contesto les preguntes abans d’entrar, i 
aquesta no la he pogut contestar perquè la persona que tenia que contestar 
està de baixa, i encara que no estigui contestada per escrit,  a l’acord que tu i 
jo vam arribar, a la Oficina d’Atenció al Ciutadà, quan es demana llicència es 
dóna, i quan arriba a dalt s’envia còpia a Normalització Lingüística i després 
es fa el seguiment, i el que no tinc són dades, però de totes formes jo et donaré 
una resposta per escrit.   
 
 També hem presentat un prec per escrit que diu el següent: 
 
 “Hem estat assabentats, a través dels delegats sindicals de la Unió 
General de Treballadors de Catalunya (UGT) Rubén Valdés i Fabián Benítez, 
dels dèficits que els treballadors d’aquest servei pateixen com a conseqüència 
del mal estat en què es troben les dependències de l’edifici de Correus del 
carrer Jacint Verdaguer. En concret, manca de calefacció, escassa lluminositat 
i deficient manteniment de les instal·lacions elèctriques, deficiències pel que fa 
a l’absència d’obres de reparació de sostres, etc,  així com un seguit 
d’incompliments de la Llei de Prevenció de Riscos Laborals de Seguretat i 
Salut laborals.  
 
 En tractar-se, quant  a les condicions de l’edifici, d’unes 
dependències públiques i, quant a la tasca encomanada a aquests 
treballadors, d’un servei públic, el Grup Municipal d’ERC considera i li 
demana que, com a alcalde i en nom del conjunt del Plenari, s’adreci a la 
direcció de Correus de Catalunya, fent-li avinent de la necessitat que tinguin 
cura de resoldre amb diligència les denúncies fetes pels seus treballadors/res.   
 

 En benefici d’ells mateixos  i de la ciutadania de Cornellà.” 
 
 Continua amb l’ús de la paraula el Sr. Tardà, manifestant que els 
treballadors de Correus tenen aquest problema, ens van explicar el cas ahir, i 
jo els hi vaig dir que vinguessin a veure’t, perquè tindria més força si t’ho 
explicaven, i no sé si han vingut o no. 
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 Aleshores vam quedar que nosaltres el que podíem fer, si és que no 
tenien temps de parlar amb el Sr. Balmón, és passar-ho com a prec. 
 
 Quin és el problema?, doncs que aquesta gent treballa en unes 
condicions deplorables, i no solament pel que significa dels drets laborals, 
sinó, a més a més, perquè afecta el servei públic, per la qual cosa, demanaven 
ells que l’Alcalde enviés una carta –si pertoca- dient que, a més a més de la 
façana, millorin les dependències, perquè sembla ser que d’ençà fa anys no 
s’hi fa cap obra, no hi ha calefacció, no hi ha refrigeració, els sostres cauen, o 
sigui que treballen en unes condicions lamentables. 
 
 Tot seguit intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que recull el prec i actuaran en conseqüència fent la corresponent 
carta. 
 
 Seguidament intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que la setmana 
passada vaig estar reunit amb ells i em van explicar tota la situació, i vaig fer 
la mateixa mecànica de reflexió que la teva, i és que si hi ha diners per fer el 
que han fet, per fer les coses que a mi em van comentar que fan falta aquí 
dintre perquè les coses funcionin bé, evidentment, em sembla una passada. 
 
 Aleshores jo em vaig comprometre amb ells que nosaltres, com 
Ajuntament, enviaríem una carta a la Direcció General perquè és l’únic que 
podem fer, donar-los suport moral, i no tan sols per això, ja que va en 
detriment del servei, perquè em van comentar unes dades que vaig demanar si 
me les podien fer arribar i encara no les he rebut, de quants dies portaven de 
retard amb aquesta situació. 
 
 Continua amb l’ús de la paraula el Sr. Tardà per manifestar que 
també tinc un prec presentat per escrit que diu el següent: 
 
 “En la sessió plenària del mes de juliol d’enguany, el Grup 
Municipal d’ERC va formular un prec adreçat a l’alcaldia en què se sol·licitava 
informació  sobre l’evolució del consum d’aigua per a rec de parcs i jardins de 
la ciutat. 
 
 Entenent que el prec podia requerir un cert temps per a ésser atès, 
hem deixat passar uns mesos. Ara, però transcorreguts quatre mesos i no 
havent rebut la informació demanada, li preguem que ens la faci arribar.” 
 
  
 És possible que hagi estat un oblit perquè normalment la persona 
que ens ho passa, ho passa sempre, però nosaltres crèiem que potser era 
perquè era una mica dificultós d’elaborar, i, si pot ser, ens ho passen perquè 
estem acabant un estudi modest que ho volem presentar  i aleshores aquestes 
dades ens farien falta. 
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 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que miraran de facilitar-ho, perquè no hi ha cap objecció de 
tipus polític -com us podeu imaginar-, tot el contrari. 
 
 
 

III 
  
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 113 del Reglament Orgànic Municipal, 
i es passa a tractar els assumptes següents: 
 
 
ÀREA DE PRESIDÈNCIA, INTERIOR I COMERÇ  
 
  
 1.- Corregir l’error detectat en els punts primer i segon de la 
part dispositiva de l’acord adoptat per aquest Ajuntament en sessió que 
va tenir lloc el dia 30 d’octubre passat, en el sentit de què la 
denominació de la Fundació és Fundació Privada President Samaranch, 
en comptes de Fundació Privada President Samaranch-Tennis Promoció.   
 
 MOCIÓ 
 
 “Vist l’acord adoptat per aquest Ajuntament en sessió que va tenir 
lloc el dia 30 d’octubre passat, pel qual es promovia i es donava suport 
institucional a la constitució de la Fundació Privada President Samaranch – 
Tennis Promoció,  amb seu a la ciutat de Barcelona, l’objecte de la qual és la 
promoció, difusió, impulsió, organització i foment de tot allò relacionat amb 
l’espot del tennis. 
 
 Atès que de forma simultània, a través de l’esmentat acord plenari 
s’aprovaven inicialment els Estatuts reguladors d’aquesta Fundació i es 
sotmetien a informació pública per un període de 30 dies, a efectes de 
reclamacions i suggeriments. 
 
 Atès que el dia 24 de novembre, coincidint amb la publicació de 
l’Edicte d’informació pública en el Butlletí Oficial de la Província número 281, 
s’han detectat alguns errors, tant en la Moció aprovada pel Ple com en els 
Estatuts reguladors de la Fundació. 
 
 Per tot això, i tenint en compte que des del dia 24 de novembre, en 
que es va iniciar el tràmit d’informació pública no ha comparegut cap persona 
davant aquesta Administració amb l’objecte de fer ús d’aquest, i en 
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conformitat amb el que disposa l’article 105 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del 
Procediment Administratiu comú, aquesta Alcaldia proposa al Ple l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Corregir l’error detectat  en els punts primer i segon de la 
part dispositiva de l’acord adoptat per aquest Ajuntament en sessió que va 
tenir lloc el dia 30 d’octubre passat, en el sentit de que la denominació de la 
Fundació és Fundació Privada President Samaranch, en comptes de Fundació 
Privada President Samaranch – Tennis Promoció. 
 
 Segon.- Corregir en el mateix sentit la denominació que consta en 
l’article 1 del projecte d’Estatuts reguladors de la Fundació. 
  
 Tercer.- Corregir els errors detectats en l’article 11 del projecte 
d’Estatuts reguladors de la Fundació, el qual quedarà redactat literalment de 
la manera següent: 
 
“Article 11. 
 
El Patronat és un òrgan col·legiat que estarà constituït per un mínim de cinc 
membres i un màxim de trenta. El primer Patronat es designarà a la Carta 
Fundacional. El Patronat inclourà de manera permanent els següents 
membres, excepte renúncia o no acceptació d’algun dels seus membres sense 
que sigui necessari procedir a la seva reelecció: 
 

(a) El Sr. Juan Antonio Samaranch, que tindrà la consideració de Patró 
vitalici; 

 
(b) La persona física que desenvolupi, en cada moment, el càrrec de 

Secretari General de l’Esport de la Generalitat de Catalunya; 
 
(c) La persona física que desenvolupi, en cada moment, el càrrec de 

President de la Diputació de Barcelona; 
 
(d) La persona física que desenvolupi, en cada moment, el càrrec de 

Regidor d’Esports de l’Excel·lentíssim Ajuntament de Barcelona; 
 
(e) La persona física que desenvolupi en cada moment el càrrec 

d’Alcalde de l’Ajuntament de Cornellà; 
 
(f) La persona física que desenvolupi en cada moment el càrrec 

d’Alcalde de l’Ajuntament de l’Hospitalet de Llobregat; 
 
(g) La persona física que desenvolupi en cada moment el càrrec 

d’Alcalde de l’Ajuntament de Sant Joan Despí; 
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(h) La persona física que desenvolupi, en cada moment, el càrrec de 
President de la Unió de Federacions Esportives de Catalunya 
(UFEC);  

 
(i) La persona física que desenvolupi, en cada moment, el càrrec de 

President de la Federació Catalana de Tennis; i 
 
(j) La persona física que desenvolupi, en cada moment, el càrrec de 

Gerent de la Federació Catalana de Tennis. 
 
 En el supòsit de modificació, substitució o extinció d‘alguna de les 
institucions o càrrecs esmentats, el Patró vitalici i els patrons permanents 
determinaran, en la mesura del possible, la institució o càrrec que per la seva 
naturalesa, característiques i funcions sigui substancialment equivalent , als 
efectes del desenvolupament del càrrec de Patró permanent. 
 
 Quan la qualitat de Patró sigui atribuïda a la persona titular d’un 
càrrec, pot actuar en el seu nom la persona que reglamentàriament el 
substitueixi o aquella que el titular ha designat per escrit. 
 
 El Patró vitalici i els Patrons permanents tenen reservada de 
manera exclusiva l’elecció de qualsevol altre Patró. En aquest sentit, seran 
també Patrons totes aquelles persones que siguin designades per acord 
majoritari del Patró vitalici i els Patrons permanents, i per un període de 
duració que serà determinat, en cada cas. Aquests nous Patrons podran ser 
cessats, en qualsevol moment, per acord majoritari del Patró vitalici i els 
Patrons permanents del Patronat per acord majoritari. El Patró vitalici i els 
permanents valoraran especialment, entre altres, el compliment d‘alguna o 
vàries de les següents condicions per a procedir a la designació d’aquests 
Patrons: 
 

(a) Ser persones o entitats, públiques o privades, de reconegut prestigi, 
imatge i/o reconeixement públic a nivell nacional i/o internacional, 
que contribueixin, en llur condició de Patrons, a la promoció i 
coneixement de la Fundació i dels seus objectius. 

 
(b) L‘aportació a la Fundació de recursos econòmics i/o humans per a 

la consecució de les finalitats pròpies de la Fundació, en els termes i 
condicions que es considerin suficients pel Patronat per a la 
consecució de les finalitats fundacionals. 

 
(c) Haver contribuït de manera especial en la creació i 

desenvolupament de la Fundació, en el seu reconeixement públic o 
en la consecució de les seves finalitats i objectius. 

 
(d) Tenir la condició de Fundador d’aquesta Fundació. 
 

 Els Patrons que per qualsevol causa cessin en aquest càrrec, abans 
de finir el seu termini, podran ser substituïts pel Patró vitalici i els Patrons 
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permanents del Patronat per acord pres per majoria. El nomenat com a 
substitut ho serà pel temps que manqui al substituït per complir el seu 
mandat. També els Patrons podran ésser reelegits pel Patró vitalici i els 
Patrons permanents, per acord pres per majoria. 
 
 Totes les persones designades com a Patrons a la Carta 
Fundacional o en el futur, per raó del seu càrrec en empreses o institucions, 
públiques o privades, mantindran el seu càrrec de Patró, en la mesura que 
estiguin prestant els seus serveis. La finalització de tal prestació de serveis 
comportarà la immediata cessació en el càrrec de membre del Patronat, 
sempre que no siguin nomenats com a nous patrons pel Patró vitalici i els 
Patrons permanents, per acord pres per majoria.” 
 
 Quart.-  Al no haver comparegut cap persona des del dia 24 en el 
tràmit d’informació pública, continuar aquesta tramitació en els termes en que 
s’ha iniciat, però respecte del text corregit dels Estatuts. 
 
 Cinquè.-  Comunicar aquest acord a l’esmentada Fundació, pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, es fa una 
explicació de la Moció, manifestant que hi havia un error en el nom de la 
Fundació que vam aprovar, és Fundació Privada President Samaranch en 
comptes de Fundació Privada President Samaranch –Tennis Promoció, o sigui, 
la segona part de la denominació sobra. 
 
 A continuació intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que estan en contra i que consti 
en Acta que no volem noms de feixistes. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Alcalde, per manifestar que el 
posicionament de cadascú és en consonància amb el que es va votar al seu 
moment. 
 
  
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi 
Fernández Mesa, Juan Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto 
Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José 
Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert 
Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
ÀREA D’URBANISME, HABITATGE I INFRAESTRUCTURES 
 
 
 2.- Corregir l’error material detectat al punt tercer de la part 
dispositiva de l’acord plenari adoptat en sessió de data 23 de maig 
d’enguany, referent a l’aprovació de l’esborrany del  conveni entre 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i la Mancomunitat de Municipis de 
l’Àrea Metropolitana de Barcelona,  el qual té per objecte regular la 
col·laboració per a l’execució del projecte d’urbanització de l’àmbit del 
PERI Ribera-Serrallo. 
 
 MOCIÓ 
 
 “Vist el conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat i la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea metropolitana de 
Barcelona, el qual té per objecte regular la col·laboració per a l’execució del 
projecte d’urbanització de l’àmbit del P.E.R.I. Ribera-Serrallo al terme 
municipal de Cornellà de Llobregat. 
 
 Vist l’informe de la Cap Administrativa d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, segons el qual en l’acord plenari mitjançant el qual s’aprovà 
l’esmentat conveni, s’ha detectat un error aritmètic en l’anualitat de l’exercici 
2005. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia-Presidència proposa al Ple d’aquest 
Ajuntament, l’adopció del següent 
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ACORDS   
 
 Primer.- Rectificar l’error material detectat en el punt tercer de la 
part dispositiva de l’acord plenari adoptat en data 23 de maig de 2003, 
referent al conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat 
i la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea metropolitana de Barcelona, el qual 
té per objecte regular la col·laboració per a l’execució del projecte 
d’urbanització de l’àmbit del P.E.R.I. Ribera-Serrallo al terme municipal de 
Cornellà de Llobregat,  consistent en una errada aritmètica en l’anualitat de 
l’exercici 2005, que en lloc de ser per un import de 224.206,-- €, hauria de ser 
per un import de 463.569,82 €, per tal que la suma de les anualitats 
correspongui amb el total de l’aportació municipal aprovada, quedant l’acord 
com segueix: 
 

“Tercer.- Autoritzar la despesa de caràcter plurianual i fent ús de 
les facultats concedides per l’article 84 del R.D. 500/90, de 20 
d’abril, ateses les circumstàncies excepcionals que concorren en el 
present expedient senyalades a la part expositiva, aplicar la mateixa 
en els exercicis i pels imports següents, subordinat al crèdit que es 
consigni en els respectius Pressupostos: 

 
Pressupost d’execució del projecte d’urbanització de l’àmbit del P.E.R.I. Ribera-
Serrallo.............................................................................................................. 

 
5.231.720,87euros(IVA inclòs) 

 

 
Aportació Ajuntament............................................ 

 
2.976.386,31 euros (IVA inclòs) 

  

Anualitat 2003......    400.000,-euros (IVA inclòs)    
Anualitat 2004...... 2.112.816,49 euros (IVA inclòs)    
Anualitat 2005......     463.569,82 euros (IVA inclòs)    
 
Aportació MMAMB (CAME 2000-2003)................. 

 
2.255.334,56 euros (IVA inclòs) 

  

   “ 
 
 
 Quart.- Notificar el present acord a la Mancomunitat de Municipis 
de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, es fa una 
explicació del dictamen manifestant que l’acord té per objecte la correcció d’un 
error material referent a l’aprovació de l’esborrany del conveni entre 
l’Ajuntament i la Mancomunitat de Municipis. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs José Montilla Aguilera, 
Vicenç Badenes Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi 
Fernández Mesa, Juan Antonio García Díaz, Rocio García Pérez,  Perfecto 
Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José 
Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert 
Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
  
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-una hores, de la qual s’estén la 
present acta, que és signada per l'Alcalde-President, juntament amb mi, la 
Secretària General, que ho certifico. 
 
 
 


